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Kaupunginvaltuusto 
 
Aika 07.03.2022 klo 18:00 - 19:55 
 
Paikka Sähköinen etäkokous / valtuustosali 
 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 26 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 5 
§ 27 Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 6 
§ 28 Esityslistan hyväksyminen 7 
§ 29 Raision avustus Ukrainalle ja muut toimenpiteet Ukrainan sodan 

johdosta 
8 

§ 30 Ennakkotieto vuoden 2021 tilinpäätöksestä 10 
§ 31 Vapaa-aikalautakunnan valtionavustuksen määrärahaesitys 

vuodelle 2022 
13 

§ 32 Hallintosäännön muutokset 14 
§ 33 Olga Viljasen eronpyyntö tarkastuslautakunnan jäsenyydestä 17 
§ 34 Valtuutettu Heikki Laineen ym. valtuutettujen aloite koskien 

Liikkuva koulu -hankkeen jatkon turvaamista 
19 

§ 35 Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite koskien 
koulukiusaamisen ehkäisemistä 

23 

§ 36 Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien 
Raision kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon 

27 

§ 37 Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien 
keskusta-alueen ilkivallan vähentämistä 

36 

§ 38 Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koiriin 
kohdistuvan väkivallan kieltämiseksi Haunisten koulutuskentillä 

41 

§ 39 Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien 
Haunisten altaan tilaa ja kehittämissuunnitelmia 

44 

§ 40 Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien 
vapaa-aikatoimen palveluverkkoselvitystä 

50 

§ 41 Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien 
jäähallin yleisövuorojen lisäämistä arkipäivinä 

54 

§ 42 Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien 
kokemusasiantuntijoiden käyttöä KiVa koulu -ohjelman 
yhteydessä 

58 

§ 43 Luettelo keskeneräisistä ja käsitellyistä valtuustoaloitteista 62 
§ 44 Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite kirjaston 

sakkomaksujen siirtymisestä perintään 
63 

§ 45 Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite Raision 
teatterin tilojen esteettömyydestä 

65 
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§ 46 Valtuutettu Aleksi Suron ym. valtuutettujen aloite 
nuorisovaltuuston puheoikeudesta Raision kaupunginvaltuuston 
kokouksissa 

67 
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Kaupunginvaltuusto 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Laulumaa Janne puheenjohtaja etänä 
 Seikola Harri 1. varapuheenjohtaja  
 Suominen Heikki 2. varapuheenjohtaja  
 Mero Jonna 3. varapuheenjohtaja  
 Aaltonen Helinä jäsen  
 Aso Janne jäsen  
 Dahlgren Niko jäsen  
 Efe Pirita jäsen etänä 
 Grönblom Evert jäsen  
 Haavisto Erkki jäsen etänä 
 Heiskari Jyrki jäsen  
 Jormanainen Juha jäsen etänä 
 Kangasoja Mikko jäsen etänä 
 Kivijärvi Anneli jäsen  
 Koivisto Mika jäsen poistui klo 19.50 § 44 

jälkeen 
 Korhonen Ari jäsen  
 Kosonen Kimmo jäsen etänä 
 Laine Heikki jäsen  
 Lehto-Laurila Hannele jäsen etänä, liittyi kokoukseen 

klo 18.11 § 28 aikana 
 Lehtonen Aarre jäsen  
 Leinonen Ari jäsen poistui klo 18.45 § 33 

jälkeen, tilalle liittyi Pasi 
Kujala 

 Lindqvist Emma jäsen etänä 
 Moislahti Jonni jäsen etänä 
 Mylly Ella jäsen  
 Ollila Annika jäsen etänä 
 Parantainen Vesa jäsen etänä 
 Parkko Tanja jäsen etänä 
 Pulkkinen Jari jäsen etänä 
 Rantala Jukka jäsen etänä 
 Rintee Saila jäsen  
 Rosama Jarmo jäsen  
 Salonen Jari jäsen  
 Savola Eeva jäsen  
 Soiniitty Tapio jäsen etänä 
 Suro Aleksi jäsen  
 Tammelin Mikko jäsen etänä 
 Toivonen Niko jäsen  
 Tyyskänen Eveliina jäsen  
 Vuorinen Elisa jäsen etänä 
 Våg Hans jäsen  
 Äikäs Niina jäsen  
 Hurmerinta Teija varajäsen  
 Salonen Mirva varajäsen  
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Poissa Maunula Markus 
 Suominen Jani 
 
Muu Engström Kristiina kh:n edustaja  
 Vainio Eero kaupunginjohtaja  
 Häkli Sanna talousjohtaja  
 Sandberg Juha sosiaali- ja terveysjohtaja  
 Oja Timo va. tekninen johtaja  
 Posio Suvi pöytäkirjanpitäjä  
 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 Janne Laulumaa Suvi Posio 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
Käsitellyt asiat 26 - 46 §:t 
 
Pöytäkirjan tarkastus Raisio 10.3.2022 
 
 
 Heikki Laine Jonna Mero 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kaupungin verkkosivuilla alkaen 
11.03.2022  
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Kaupunginvaltuusto § 26 07.03.2022 
 

 
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 26    
      
 
Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 27 07.03.2022 
 

 
Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 27    
      
 
Päätösehdotus Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan valtuutetut Ari Leinonen 

ja Jonna Mero. 
 

Päätös Ari Leinonen esitti, että hänen sijastaan pöytäkirjantarkastajaksi valitaan 
Heikki Laine. 
 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin yksimielisesti valtuutetut Heikki Laine ja 
Jonna Mero. 
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Kaupunginvaltuusto § 28 07.03.2022 
 

 
Esityslistan hyväksyminen 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 28    
      
 
Päätösehdotus Asiat käsitellään laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 

 
Päätös Valtuuston puheenjohtaja ehdotti, että esityslistalle lisätään seuraavaksi 

käsiteltäväksi asiaksi Raision kaupungin tuki Ukrainalle ja muut 
toimenpiteet Ukrainan sodan johdosta. Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko 
asia ottaa kuntalain 95 §:n mukaisesti yksimielisesti valtuuston 
käsiteltäväksi. Valtuustoryhmät ilmoittivat, että ne kannattavat asian 
ottamista valtuuston käsiteltäväksi ja puheenjohtaja totesi tämän jälkeen, 
että valtuusto on yksimielisesti päättänyt ottaa käsiteltäväksi Raision 
kaupungin tuen Ukrainalle ja muut toimenpiteet Ukrainan sodan johdosta.  
 
Hannele Lehto-Laurila liittyi kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo 
18.11. 
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Kaupunginvaltuusto § 29 07.03.2022 
 

 
Raision avustus Ukrainalle ja muut toimenpiteet Ukrainan sodan johdosta 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 29    
161/02.05.01.02/2022    
 
 
 Valmistelija: kaupunginjohtaja Eero Vainio, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Kuntalain 95 §:n mukaan valtuusto voi päättää ottaa asian 
käsiteltäväkseen, jos asia on kiireellinen, vaikka sitä ei ole mainittu 
kokouskutsussa. Jos asiaa ei ole valmisteltu 93 §:n mukaisesti, päätös 
asian ottamisesta käsiteltäväksi on tehtävä yksimielisesti.  
 
Venäjän valtio käynnisti 24.2.2022 kansainvälisen lain vastaisesti 
hyökkäyksen Ukrainaan. Raision kaupunki tuomitsee jyrkästi Venäjän 
sotatoimet, jotka ovat johtaneet mittaviin inhimillisiin kärsimyksiin ja 
humanitäärisen kriisiin. Ukraina on esittänyt kansainvälisen vetoomuksen 
maan ja sen kansalaisten kiireellisestä tukemisesta. Monet toimijat, 
mukaan lukien Suomen valtio ja C21 -kaupungit, ovat jo tehneet 
tukipäätöksiä Ukrainan auttamiseksi. Myös Ukrainan suurlähetystö on 
lähestynyt eräitä Suomen kaupunkeja avunpyynnöllä Ukrainan valtioon ja 
sen väestöön kohdistuneiden sotilastoimien aiheuttamien vahinkojen ja 
menetysten lieventämiseksi.  
 
Putinin hallinnon sotatoimet aiheuttavat suurta hätää ja valtavaa inhimillistä 
kärsimystä. Sota uhkaa miljoonien ukrainalaisten ihmisten elämää ja 
3.3.2022 mennessä eli yhden ainoan viikon aikana Ukrainasta on paennut 
läntisempään Eurooppaan jo miljoona ihmistä; pääosin naisia ja lapsia 
miesten jäädessä taistelemaan Ukrainan puolesta. Euroopassa tapahtuva 
mittava kriisi järkyttää ja koskettaa monin tavoin ja Raision kaupunki on 
muiden kuntien tapaan valmistellut toimenpiteitä, joilla voitaisiin osoittaa 
ukrainalaisille myötätuntoa ja taloudellista apua.  
 
Monet avustusjärjestöt, kuten Suomen Punainen Risti, Unicef ja 
Pelastakaa lapset toimittavat apua suoraan konfliktialueelle ja sieltä 
pakeneville. Ottaen huomioon Raision kaupungin vuodelta 2021 
ennustetun ylijäämäisen tuloksen on tarkoituksenmukaista, että Raision 
kaupunki osoittaa humanitääristä apua reilun euron asukasta kohden eli 
25.000 euroa siten, että summa jaetaan vakiintuneiden ja luotettavien 
avustusjärjestöjen kesken sekä luotettaville Ukrainan hallinnon toimijoille. 
Avustuksen tarkemmasta kohdentamisesta päättäisi kaupunginjohtaja.  
 
Vaikka Suomeen ei juuri tällä hetkellä kohdistu sodan tai vakavan konfliktin 
uhkaa, kaupunki varautuu kaikkiin tilanteisiin korostuneella 
huolellisuudella. Tämä sisältää muun muassa väestönsuojien 
tarkistamisen, johtokeskustilojen varmistamisen, vap-listojen päivityksen, 
päätöksenteon varmistamisen poikkeustilanteessa, elintärkeiden 
palvelujen priorisoinnin mahdollisessa kriisi- tai sotatilanteessa ja 
valmistautumisen muiden viranomaisten tukemiseen sodanajan 
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Kaupunginvaltuusto § 29 07.03.2022 
 

tilanteessa. Raision kaupunki pyrkii valmiusasioissa läheiseen 
yhteistyöhön seudun kaupunkien ja turvallisuusviranomaisten kanssa.  
 
Sivistys- sekä sosiaali-ja terveystoimialalla varaudutaan mahdollisiin 
tukitoimiin Ukraina / Venäjä-taustaisiin lapsiin liittyen. Kaupunki varautuu 
myös pakolaisten vastaanottamiseen ja valmistelee suunnitelman 
laajamittaiseen maahantuloon valmistautumiseksi. Lisäksi kaupunki 
tarkistaa yleisen valmiutensa ajantasaisuuden ja hybridivaikuttamista sekä 
huoltovarmuutta koskevan valmiutensa nostamistarpeet.  
 
Raision kaupungilla on yksi venäläinen ystävyyskaupunki, Kingisepp. 
Viime vuosina ystävyyskaupunkitoiminta on ollut hyvin vähäistä 
koronapandemian takia. Kaupungintalolla vieraileville ja työskenteleville 
ystävyyskaupunkitoiminta näkyy päivittäin siten, että kolme kaupungintalon 
kokoushuonetta on nimetty ystävyyskaupunkien mukaan. Venäjän 
Ukrainaan kohdistamien sotatoimien johdosta 
ystävyyskaupunkitoiminnasta Kingiseppin kanssa pidättäydytään 
toistaiseksi ja kokoushuone Kingisepp nimetään uudelleen Raision 
saksalaisen ystävyyskaupungin Elmshornin mukaan.  
 
Vaikka tarkoituksena on, että Raision kaupunki pidättyy 
ystävyyskaupunkitoiminnasta venäläisten kaupunkien ja kuntien kanssa 
toistaiseksi, on samaan aikaan syytä korostaa, että sotatoimet eivät ole 
millään tavoin tavallisten venäläisten saati sitten Suomessa asuvien 
venäläisten syytä. Eurooppaa on kohdannut vakava kriisi ja siitä 
selviytyminen edellyttää, että kohtelemme toisiamme ystävällisesti ja 
kunnioittavasti kielestä tai alkuperästä riippumatta – raisiolaisina. 

    
    
Päätös Valtuuston puheenjohtaja ehdotti, että kaupunginvaltuusto ottaa asian 

käsiteltäväksi yksimielisesti kuntalain 95 §:n mukaisesti ja  
 
1) merkitsee tiedoksi kaupunginjohtajan selostuksen 
varautumistoimenpiteistä ja ystävyyskuntayhteistyötä koskevista 
muutoksista 
 
2) osallistuu avun antamiseen Ukrainalle 25.000 eurolla Ukrainasta sotaa 
pakeneville humanitaarisen avun antamiseksi sekä Ukrainan valtion 
tukemiseksi 
 
3) päättää, että pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti ja että tämä 
päätös pannaan täytäntöön lainvoimaa odottamatta. 
 
 
Valtuuston puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko puheenjohtajan 
kokouksessa tekemä ehdotus hyväksyä yksimielisesti. Saatuaan 
myöntävän vastauksen puheenjohtaja totesi, että puheenjohtajan ehdotus 
hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 30 07.03.2022 
 

 
Ennakkotieto vuoden 2021 tilinpäätöksestä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 30    
    
 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 66 § 

 
Talousjohtaja Sanna Häkli 15.2.2022: 

 
Vuoden 2021 tilinpäätöksen ennakkotietojen mukaan Raision kaupungin 
tulos tulee olemaan edellisvuoden tapaan ylijäämäinen. Ennakkotiedon 
mukaan kaupungin vuoden 2021 tilikauden ylijäämä tulee muodostumaan 
noin 8,2 miljoonan euron suuruiseksi, eli reilusti vuoden alussa arvioitua 
paremmaksi ja noin 0,9 miljoonaa euroa vuoden 2020 ylijäämää 
paremmaksi. 

 
Toimintatuotot olivat noin 47,4 miljoonaa euroa ja ne toteutuivat noin 5,0 
miljoonaa euroa muutettua talousarviota paremmin, ja peräti 7,3 miljoonaa 
euroa vuoden 2020 toimintatuottoja paremmin. Toimintatuotoista erityisesti 
maksutuotot sekä tuet ja avustukset toteutuivat mainittavasti talosarviota 
paremmin. Maksutuottojen osalta mm. maankäyttö- ja 
kehittämiskorvaukset sekä rakennusvalvonta- ja tarkastusmaksut 
toteutuivat arvioitua paremmin. Tuet ja avustukset sisältävät kaupungin 
hakemia koronatukia 3,7 miljoonaa euroa. Koronatukia haettiin mm. 
testaukseen, jäljitykseen ja rokotuksiin toteutuneisiin kustannuksiin 
perustuen.   

 
Toimintakulut olivat -178,5 miljoonaa euroa ja ne toteutuivat muutettua 
talousarviota pienempinä, mutta ylittivät edellisvuoden toimintakulut. 
Henkilöstökulut toteutuivat 1,3 miljoonaa alle muutetun talousarvion. 
Palvelujen ostot toteutuivat 2,8 miljoonaa euroa muutettua talousarviota 
pienempinä. Tähän merkittävin yksittäinen syy oli erikoissairaanhoidon 
kustannusten toteutuminen 2,1 miljoonaa euroa arvioitua pienempinä.  

 
Toimintatuottojen ja toimintakulujen arvioitua positiivisemman toteuman 
johdosta toimintakate koko kaupungin osalta oli noin 8,3 miljoonaa euroa 
muutettua talousarviota parempi. Raision vuoden 2021 toimintakate oli 
noin -131,1 miljoonaa euroa, ollen noin miljoona euroa vuoden 2020 
toimintakatetta alempi.  

 
Verotulot olivat tilinpäätösvuonna 111,3 miljoonaa euroa, ja ne toteutuivat 
1,9 miljoonaa euroa arvioitua paremmin. Kunnallisverotulot olivat 95,1 
miljoonaa euroa, ja ne toteutuivat noin 4,7 miljoonaa euroa vuotta 2020 
paremmin. Yhteisöverotuotot toteutuivat noin 2,7 miljoonaa euroa 
edellisvuotta paremmin, ollen noin 8,5 miljoonaa euroa. Kiinteistöverojen 
toteuma oli noin 7,7 miljoonaa euroa, eli 0,5 miljoonaa euroa edellisvuotta 
enemmän. 

 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 2/2022  11 (71) 

 
Kaupunginvaltuusto § 30 07.03.2022 
 

Raision kaupungin valtionosuudet olivat tilinpäätösvuonna 35,6 miljoonaa 
euroa, eli noin 3,6 miljoonaa euroa edellisvuotta vähemmän. Vuonna 2020 
valtionosuuksia kasvattivat koronatuet, joita ei vuoden 2020 tapaan 
maksettu vuonna 2021. Vuonna 2021 koronatukia on haettu ja saatu 
toteutuneisiin kustannuksiin perustuen. 

 
Rahoitustuotot ja -kulut toteutuivat kokonaisuudessaan arvioitua 
paremmin.  

 
Poistojen määrä oli 7,9 miljoonaa euroa, eli noin 0,2 miljoonaa euroa 
arvioitua enemmän. 

 
Tilikauden tuloksen ollessa 8,2 miljoonaa euroa, kaupungin kertyneeksi 
ylijäämäksi muodostuisi noin 25,4 miljoonaa euroa.  

 
Kaupungin lainamäärä 31.12.2021 oli 49,9 miljoonaa euroa. Lainamäärä 
väheni noin 7,2 miljoonalla eurolla mm. hyvän vuosikatteen ja arvioitua 
pienempien investointien vuoksi. 

 
Kaupungilla on edessään isoja investointeja, kuten Tiedonpuiston 
kouluhanke. Tilikauden tuloksesta on kirjanpito-ohjeistusten mukaisesti 
mahdollista tehdä investointivaraus kunnan taloussuunnitelmassa 
yksilöityyn kohteeseen. Ennakkotilinpäätöstietoihin pohjaten mahdollisen 
investointivarauksen suuruus voisi olla esim. 3,765 miljoonaa euroa, mikä 
on 10 % hankkeen talousarviossa olevasta kokonaismäärästä. 
Investointivarauksen tekeminen vaikuttaisi samalla määrällä tilikauden yli-
/alijäämän määrään. 

 
Liitteenä olevassa ”Ennakkotieto vuoden 2021 tuloksesta” –tiedostossa 
esitetään ennakkotieto tuloslaskelmasta käyttötaloudesta, verotuloista ja 
yhteenveto investointien toteumasta. Investoinnit toteutuivat 
kokonaisuudessaan pääosin talousarvion mukaistesti. Vapaa-
aikalautakunta (1.2.2022 § 12) on hakenut investointien osalta 
ennakkotilinpäätöksen mukaista ylityslupaa niin käyttöomaisuus- kuin 
rakentamisinvestointeihin. Investointien ylitykset/alitukset esitetään 
liitteessä poikkeama-sarakkeessa. 

 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
1) merkitä ennakkotiedon vuoden 2021 tuloksesta tiedokseen ja 
2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää ylitys-

/alitusoikeudet liitteessä esitetyille ylityksille/alituksille. 
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
26/02.02.01/2022 

 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 2/2022  12 (71) 

 
Kaupunginvaltuusto § 30 07.03.2022 
 

Esittelijä Kaupunginhallitus 
 

Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää ylitys-/alitusoikeudet 
liitteessä esitetyille ylityksille/alituksille. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Liitteet 
 1 Ennakkotieto vuoden 2021 tuloksesta 
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Kaupunginvaltuusto § 31 07.03.2022 
 

 
Vapaa-aikalautakunnan valtionavustuksen määrärahaesitys vuodelle 2022 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 31    
    
Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 13 §  
 
 Talouspäällikkö Esa Ilanti 17.1.2022:  

 
Lounais-Suomen aluehallintovirasto (LSAVI/11310/2020) on myöntänyt 
Raision kaupungin kirjaston Leveleitä lukemalla -hankkeelle 
valtionavustusta 9 000 euroa. Hankkeen toteutus tapahtuu vuonna 2022 ja 
vuodelle 2022 tulisi siirtää käyttämättä jäänyt 9 000 €. 
 
Tulot 
411052.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 9 000 euroa 

 
Menot 
411052.4470 Muut palvelut 9 000 euroa  

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Vapaa-aikalautakunta ehdottaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle, että kaupunginhallitus/ -valtuusto hyväksyy esityksen 
mukaisesti valtionavustuksen siirron. 
  
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 68 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 
valtionavustuksen siirron esityksen mukaisesti. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
19/02.02.00/2022 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy valtionavustuksen siirron 

esityksen mukaisesti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 32 07.03.2022 
 

 
Hallintosäännön muutokset 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 32    
    
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 73 § 

 
Hallintojohtaja Suvi Posio: 

 
Kaupungin uuden organisaatiorakenteen mukainen uusi hallintosääntö tuli 
voimaan 1.8.2021. Hallintosäännön käytännön soveltamisen yhteydessä 
on havaittu joitain tarkennus- ja muutostarpeita, jotka tuodaan nyt 
toimielinten käsiteltäväksi. Tässä vaiheessa ei ole tarkoitus tehdä 
merkittäviä sisällöllisiä muutoksia, vaan nyt esitetyt muutokset ovat lähinnä 
mittavan uudistuksen tekninen ”korjaussarja”. Hallintosääntö on kunnan 
toimintaa ohjaava sääntö, joka on pakollinen ja jonka vähimmäissisältö on 
määritelty kuntalaissa. Hallintosäännöllä valtuusto delegoi toimivaltaansa 
kunnan muille viranomaisille ja valtuusto päättää hallintosäännön 
muuttamisesta.  

 
Hallintosäännön muutosten valmistelu ja keskeisimmät muutokset 

 
Syksyllä 2021 on kerätty palautetta kaupungin eri yksiköiltä uuden 
hallintosäännön toimivuudesta ja saadun palautteen johdosta työstettyjä 
muutoksia on käsitelty useaan kertaan kaupungin johtoryhmässä ja 
muutoksia on esitelty kaupunginhallitukselle 24.1.2022.  

 
Hallintosääntöön ei esitetä merkittäviä muutoksia toimielinten tehtäviin. Nyt 
käsiteltävänä olevat muutokset koskevat kaupungin hallinnollisten 
toimintojen selkeyttämistä ja hallinnollisen prosessin sujuvoittamista. 
Hallintosääntöön tehdyt viranhaltijoiden valtuuksia koskevat täsmennykset 
koskevat lähinnä sellaisia tehtäviä, jotka olivat täyttämättä hallintosäännön 
uudistusvaiheessa keväällä 2022 ja tässä yhteydessä näiden 
viranhaltijoiden hallintosäännön mukaiset valtuudet on mahdollista 
päivittää vastaamaan nykyistä tarvetta.  

 
Uuden hallintosäännön soveltamisen yhteydessä on havaittu tarkistamisen 
tarvetta koskien henkilöstöhallinnollista päätöksentekoprosessia. Nyt 
esitetyillä muutoksilla tavoitteena on, että työsuhteisia palvelussuhteita 
koskevat päätökset tehdään pääsääntöisesti viranhaltijoiden toimesta, kun 
kyseessä on hyväksytyn talousarvion puitteissa tehtävä päätös. Sen sijaan 
talousarvioon kuulumattomat uudet vakanssit ja kustannuksia kasvattavat 
vakanssimuutokset tuotaisiin jatkossakin toimielimiin käsiteltäväksi.  

 
Uudistetussa hallintosäännössä ei juurikaan muutettu hankintojen 
tekemiseen liittyviä toimivaltuuksia ja sääntömääräyksiä. Hallintosäännön 
hankintojen suorittamista koskevia määräyksiä esitetään muutettavaksi 
hankintaprosessien kehittämiseksi. Muutosten tavoitteena on, että 
rutiiniluontoiset hankinta-asiat hoidettaisiin viranhaltijapäätöksillä ja 
toimielinkäsittelyissä voitaisiin vastaavasti keskittyä strategisesti 
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merkittävimpien hankintojen ohjaamiseen. Oheismateriaalina on suppea 
vertailu kuntien nykyisistä hankintavaltuuksista.  

 
Uudistetussa hallintosäännössä ei myöskään juurikaan muutettu 
konserniohjaukseen liittyviä määräyksiä ja jo tuolloin tunnistettiin, että 
hallintosäännön konserniohjausta koskevat määräyksiä on tarpeen 
päivittää. Tässä yhteydessä esitetään tehtäväksi muutamia tarkennuksia 
konserniohjausta koskeviin määräyksiin, joilla pyritään selkeyttämään 
konserniohjauksen työnjakoa.  

 
Hallintosäännön muutosehdotukset on tarkemmin eritelty ja perusteltu 
oheismateriaalina olevassa taulukossa. Hallintosäännön 
muutosehdotukset ovat kirjoitettuna sääntötekstiin oheismateriaalina sekä 
muutosmerkinnöin että ilman muutosmerkintöjä olevana versiona.  

 
Hallintosäännön kehittäminen jatkossa 

 
Sote-uudistuksen johdosta kaupungin organisaatiosta poistuu sote-toimiala 
1.1.2023 alkaen ja muutos vaikuttaa olennaisesti kaupungin tehtäviin ja 
organisaatioon. Tämän johdosta hallintosääntöä on syksyn 2022 aikana 
muutettava siten, että muutettu hallintosääntö voi tulla voimaan 1.1.2023. 
Tämä hallintosäännön sisällön kannalta merkittävän muutoksen valmistelu 
on tarpeen toteuttaa tiiviissä yhteistyössä luottamushenkilöiden ja 
viranhaltijoiden kanssa. Samassa yhteydessä voidaan toteuttaa tarvittavia 
muutoksia esimerkiksi omistajaohjausta koskeviin määräyksiin.  

 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy muutetun 
hallintosäännön oheismateriaalin mukaisesti. 

 
Päätös Kaupunginjohtaja täydensi päätösehdotustaan siten, että hallintosääntöön 

tehdään lisäksi seuraavat muutokset: 
 
37 §, sivistysjohtajan tehtävistä poistetaan: 
8. johtaa oppilashuollon ohjausryhmää 
 
37 §, hallintojohtajan tehtäviin lisätään: 
2. vastaa kaupungin hankintaprosessien ohjaamisesta ja kehittämisestä 
 
Kaupunginjohtajan täydennetty päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti 

 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
21/00.01.01/2022 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy muutetun hallintosäännön 

liitteen mukaisesti. 
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Päätös Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jari Salonen ehdotti Ari Korhosen ja 
Saila Rinteen kannattamana, että esityslistan liitteenä olevien 
muutosehdotusten lisäksi hallintosääntöön lisätään: 
 
37 a § Normaalista toimivallasta poikkeaminen ja raportointi 
 
Hallintosäännön toimivaltamääräyksistä voidaan poiketa välttämättömän 
syyn vuoksi. Tällaisia syitä voivat olla esimerkiksi henkeen ja terveyteen 
kohdistuvat uhat sekä elintärkeiden palveluiden keskeytymiseen, 
talouteen, kiinteistöihin, muuhun omaisuuteen tai ympäristöön kohdistuvat 
uhat, jotka aiheuttavat välittömän vaaran tai muun vakavan toiminnallisen 
tai taloudellisen riskin. 
Kaupunginjohtaja voi käyttää normaalista toimivallasta poikkeavaa 
päätösvaltaa kaupungin palvelujen turvaamiseksi ja tilanteen 
normalisoimiseksi välttämättömän syyn vuoksi. 
 
Toimialajohtaja voi käyttää normaalista toimivallasta poikkeavaa 
päätösvaltaa kaupungin palvelujen turvaamiseksi ja tilanteen 
normalisoimiseksi omalla toimialallaan välttämättömän syyn vuoksi, ellei 
kaupunginjohtaja päätä asiasta. 
 
Kaupunginhallitukselle tulee raportoida 37 a §:ään perustuvalla 
toimivallalla tehdyistä päätöksistä. 
 
37 b § Normaalista toimivallasta poikkeavan päätösvallan käyttöön 
ottaminen määräajaksi kaupunginhallituksen päätöksellä 
 
Kaupunginhallitus voi vahvistaa kaupunginjohtajan ja toimialajohtajan 
normaalista toimivallasta poikkeavan päätösvallan määräajaksi 37 a §:ssä 
mainitun välttämättömän syyn vuoksi. Kaupunginhallitus voi vahvistamisen 
sijaan sekä ennen määräajan päättymistä todeta, ettei normaalista 
toimivallasta poikkeavan päätösvallan käytölle ole enää perusteita. 
 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko kaupunginhallituksen puheenjohtajan 
tekemä ehdotus hyväksyä yksimielisesti. Saatuaan myöntävän vastauksen 
puheenjohtaja totesi, että valtuusto on hyväksynyt yksimielisesti 
kaupunginhallituksen ehdotuksen lisättynä kaupunginhallituksen 
puheenjohtajan kokouksessa tekemällä ehdotuksella. 

 
Liitteet 
 2 Hallintosääntö 21.2.2022 
 3 Koonti ehdotetuista muutoksista 21.2.2022 

 
Oheismateriaali 
 Hallintosääntö muutosmerkinnöin 21.2.2022 
 Hankintavaltuudet, vertailu 
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Olga Viljasen eronpyyntö tarkastuslautakunnan jäsenyydestä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 33    
    
 
Kaupunginhallitus 7.2.2022 56 § 
 

Hallintoasiantuntija Sanna Tammilehto: 
 
 Olga Viljanen on jättänyt 1.2.2022 sähköpostitse eronpyynnön 

tarkastuslautakunnan jäsenyydestä työhön liittyvien syiden vuoksi. 
 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. 
Eron myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. 

 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että 
 
1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Olga Viljasen eronpyynnön 

tarkastuslautakunnan jäsenyydestä 
2) valtuusto päättää myöntää eron Olga Viljaselle tarkastuslautakunnan 

jäsenyydestä 
3) valtuusto päättää valita Olga Viljasen tilalle tarkastuslautakuntaan 

uuden jäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
2/00.00.01.01/2022 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että 

 
1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Olga Viljasen eronpyynnön 
tarkastuslautakunnan jäsenyydestä 
 
2) valtuusto päättää myöntää eron Olga Viljaselle tarkastuslautakunnan 
jäsenyydestä 
 
3) valtuusto päättää valita Olga Viljasen tilalle tarkastuslautakuntaan uuden 
jäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 
 

Päätös Mika Koivisto ehdotti, että tarkastuslautakuntaan valitaan jäljellä olevaksi 
toimikaudeksi Sisko Jaakkola. 
 
Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen päätösehdotuksen yksimielisesti 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 2/2022  18 (71) 

 
Kaupunginvaltuusto § 33 07.03.2022 
 

ja valitsi tarkastuslautakuntaan jäljellä olevaksi toimikaudeksi Sisko 
Jaakkolan. 
 
Ari Leinonen poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen klo 18.43 
ja hänen tilalleen kokoukseen liittyi Pasi Kujala. 
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Valtuutettu Heikki Laineen ym. valtuutettujen aloite koskien Liikkuva koulu -hankkeen jatkon 
turvaamista 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 34    
    
 
Kaupunginvaltuusto 25.2.2019 21 §  
 
 Valtuutettu Heikki Laine jätti seuraavan aloitteen: 
 

“Raision kaupunki on saanut Liikkuva koulu hankkeeseen hankerahaa, 
mutta nyt tuo ulkopuolinen rahoitus päättyy tämän lukuvuoden jälkeen ja 
siirtyy 2. asteen hankkeeksi. 

 
Hanke on alkanut Tahvion koulusta v. 2010 ja viimeiset 2 vuotta ovat kaikki 
peruskoulut olleet mukana hankkeessa. 

 
Hankerahalla on saatu paljon aikaan, mm. saatu rahoitettua välkkäreiden 
koulutus, johon koulutukseen on osallistunut 20 oppilasta, nämä välkkärit 
liikuttavat oppilaita välitunneilla ja koulutukseen on mennyt rahaa noin 
400€ / koulu. 

 
Lisäksi rahaa on käytetty toiminnallisen oppimisympäristön kehittämiseen. 
Hankerahalla on saatu myös välineitä eri tarpeisiin kuten kiipeilyseinä 
Friisilän koulun aulaan. 

 
Rahoituksella on myös pyöritetty seurakoulukerhoja, joista Raisio palkittiin 
edellisen vuoden Urheilugaalassa. Nykyisin tämä toimii torstaisin 2 tuntia / 
koulu seurojen vetäminä, josta seuroille maksetaan korvausta. 

 
Kuten hyvin tiedämme, toimii liikunta ja seuratoiminta erinomaisena 
ennaltaehkäisynä nuorten aktivoimiseksi. Tiedämme miten 
perhepalveluiden kustannukset ovat karanneet ja tämä toiminta toimii 
myös siellä mitä parhaiten ennaltaehkäisevänä toimintana. Liikkuva koulu 
tulee myös liittää yhtenä tärkeänä osana hyvinvointi suunnitelmaan. 

 
Ehdotan, että Raision kaupunki ryhtyy pikaisesti selvittämään rahoitusta, 
jolla Liikkuva koulu hankkeen jatkuminen pystytään turvaamaan jo tulevalla 
syyslukukaudella ja jatkossa määräraha sidotaan talousarvioon. 

 
Rahoitusta laskettaessa tulee myös huomioida koulujen 
nuorisoparlamenteissa esille ottamat epäkohdat, jotka myös tukevat 
ohjelmaa. 

 
Raisio 25.02.2019 
 
Heikki Laine Vesa Parantainen 
Jarmo Rosama Ari Leinonen 
Helena Viljanen Jukka A. Rantala 
Merja Niemi Jari Pulkkinen 
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Eeva Savola Tanja Parkko 
Kimmo Kosonen Niina Äikäs 
Saila Rintee Eija Erasvuo 
Maria Virko Susanna Mäntysaari” 

 
 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 

 
Kaupunginhallitus 4.3.2019 § 71 
 
 ” - - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Heikki Laineen aloitteen koskien 

Liikkuva koulu -hankkeen jatkon turvaamista sivistyslautakunnan 
valmisteltavaksi - - ” 

 
 
Sivistyslautakunta 19.1.2022 5 §  
 
 Friisilän koulun rehtori Sari Aaltonen, liikunta- ja nuorisotoimen johtaja 

Karita Toivonen, sivistysjohtaja Leena Laakso: 
 

Erilaisia kärkihankkeita harrastustoiminnan yhdistämiseksi koulupäivän 
yhteyteen on ollut 2000-luvun aikana useita. Vuonna 2008 aloitettiin 
koulujen kerhotoiminnan elvytys. Raisio oli mukana uudessa 
rahoitushaussa alusta alkaen. Vuonna 2010 Raisiossa lähdettiin mukaan 
Liikkuva koulu- hankkeeseen, josta haettiin myös kerhotoimintaan 
rahoitusta. Liikkuva koulu- hankkeen myötä kehitettiin Raisioon seura-
koulukerhopaketti. Tavoitteena oli järjestää matalan kynnyksen 
liikunnallista iltapäivätoimintaa Raision alakoulujen oppilaille 
urheiluseurojen toteuttamana. Seura-koulukerhotoiminta laajennettiin 
jokaiseen Raision perusopetuksen alakouluun syksyllä 2016. Kouluille 
laadittiin oma kerholukujärjestys. Uutena kouluihin tuli aamukerhot. Tämän 
lisäksi Raision liikuntapaikoissa järjestettiin alakoulujen yhteisiä kerhoja. 
Raisiossa siis toteutettiin harrastamisen Suomen mallin toimenpiteitä jo 
tuolloin. 
 
Liikkuva koulu -toiminnan vakiintumisen taso vaihtelee Raisiossa 
perusopetuksessa koulujen välillä. Tärkeää on rehtoreiden positiivinen 
asenne sekä koulukohtaiset liikuntaveturit, jotka kokoontuvat säännöllisesti 
yhteisen Liikkuva koulu -toiminnan kehittämisen äärelle osana omaa 
työtään. Toiminnan vakiintumisen kannalta tärkeitä ovat mm. kuntatason 
koordinointi ja kehittäminen, jota Raisiossa tekevät opetuksen 
kehittämispäällikkö Heli Kivelä, Liikkuva koulu -vastuuopettaja Anu 
Muurinen sekä liikuntapalveluista liikunta- ja nuorisotoimen johtaja Karita 
Toivonen ja liikuntasuunnittelija Mari Ruohonen. Merkittävää on myös 
poikkihallinnollinen yhteistyö. 
 
Kolmessa perusopetuksen koulussa on toteutettu “Uutta buugia Liikkuva 
koulu -toimintaan” -työpaja henkilöstölle. Tässä yhteydessä koulun 
henkilöstö on tehnyt nykytilan arvioinnin Liikkuva koulu -toiminnan 
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tämänhetkisestä tilanteesta sekä koulun henkilöstö on rakentanut 
koulukohtaisen hyvinvoinnin vuosikellon. Liikkuva koulu -toiminta tulisi olla 
kirjattuna koulujen vuosisuunnitelmiin. Liikkuva koulu toiminta jatkuu 
edelleen Raision perusopetuksen kouluissa ja on osa kaikkien 
perusopetuksen koulujen toimintaympäristöä. Lisäksi harrastamisen 
Raision mallin edistäminen yhteistyössä eri tahojen kanssa edistää 
Liikkuva koulu -toiminnan tavoitteita hyvin vahvasti.  
 
Raision kerho- ja harrastustoiminnan mallia (RaiHa) on rakennettu 
poikkihallinnollisena yhteistyönä sivistyspalveluiden organisoimana 
keväästä 2021 alkaen. Kehittämistyön päämääränä oli yhtenäistää kerho- 
ja harrastustoiminta yhdeksi kokonaisuudeksi. Sen avulla etsitään uusia 
parempia käytänteitä harrastustoiminnan vakinaistamiseksi koulupäivän 
yhteyteen. Laadukas harrastustoiminta edellyttää toiminnan hyvää 
organisointia, resursointia, tavoitteellisuutta sekä vahvaa järjestäjien ja 
ohjaajien sitoutumista. 
 
Raision harrastamisen mallin rakentamisen tavoitteet jaoteltiin laadullisiin, 
määrällisiin ja vaikuttavuustavoitteisiin. Laadulliset tavoitteet sisältävät 
harrastustoiminnan suunnittelemisen tarvelähtöisesti, tavoitteellisesti ja 
oppilaita kuullen. Laadun takaamiseksi yhteistyön on oltava toimivaa 
paikallisten yhteistyökumppaneiden ja alueellisten verkostojen kanssa. 
Toiminnan organisoiminen on onnistunut määrällisten tavoitteiden suhteen, 
kun jokaiselle perusopetuksen oppilaalle tarjotaan harrastustoimintaa 
kouluvuoden aikana. Harrastustoimintaa viedään alueille, joissa sitä on 
vähän tarjolla. 
 
Hyvinvoinnin ja osallisuuden lisääminen ja syrjäytymisen ehkäiseminen 
ovat niitä asioita, joihin mallin rakentamisella vaikutetaan. Mallin 
tarkoituksena on vähentää lasten yksinoloa, tukea sosiaalista kasvua, 
parantaa lasten hyvinvointia sekä lisätä kouluviihtyvyyttä. Lasten 
mahdollisuus harrastaa lähiympäristössä, perheiden mahdollisuus viettää 
yhteistä aikaa iltaisin ja koulutilojen monipuolinen käyttö ovat niin ikään 
oleellisesti huomioitavia asioita mallin rakentamisessa. 
 
Koulujen rehtorit ja kerhovastaavat (RaiHarit) ovat keskeisessä asemassa 
kunkin koulun harrastustoimintaa suunniteltaessa. Kouluille laadittiin 
keväällä 2021 koulukohtaiset harrastustarjottimet, joissa huomioitiin lasten 
ja nuorten toiveet, koulujen tilat, välineet, koulukuljetukset ja 
lukujärjestykset. Muu alueella tarjottava harrastustoiminta kartoitettiin tässä 
vaiheessa, ettei hanke kilpailisi jo olemassa olevan harrastustoiminnan 
kanssa. Tavoitteena on saada kaikki lapset ja nuoret harrastustoimintaan 
mukaan. Jotta se olisi mahdollista, on harrastamisen tarjotin oltava 
innostava, monipuolinen sekä laadullisesti korkeatasoinen. 
 
Raisiossa koulujen harrastuskoordinaattori huolehtii perusopetuksen 
koulujen oman harrastustoiminnan organisoimisesta. Liikuntasuunnittelijan 
toimenkuvaan kuuluu seuraparlamentin kokoaminen ja yhteistyötahojen 
harrastustoiminnan organisoiminen. Koordinaattoreiden työkenttä on niin 
laaja, että kahden koordinaattorin tarve on perusteltu. Kunnan 
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kumppaneiksi tulee harrastusten järjestäjät taiteen, kulttuurin, liikunnan, 
nuorisoalan ja muiden alojen toimijat. 
 
Olennaisin oppi Islannista mallista on se, ettei Raision harrastamisen malli 
voi olla projekti tai hanke. Kyseessä on sitoutumista yli valtuustokausien 
vaativa kulttuurinmuutos, jolla tiivistetään poikkihallinnollista yhteistyötä 
sekä uudistetaan kaupungin palvelurakennetta. Tavoitteena on 
tulevaisuudessa lasten ja nuorten harrastamisen yhdenvertaisuuden 
edistäminen. Raision harrastamisen malli sisältyy kaupungin uuteen 
strategiaan ja on osa lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelmaa. 
Kansallisesti Suomen harrastamisen mallin rahoitus on tavoitteena tuoda 
hankerahoituksesta perusrahoituksen osaksi. Tavoitteena on juurruttaa 
Suomen malli pysyväksi toimintatavaksi kunnissa. Seuraava 
Harrastamisen Suomen mallin avustushaku on keväällä 2022. Avustusta 
jaetaan kunnille 14,5 miljoonaa euroa. Harrastamisen Suomen mallin 
verkkosivut https://harrastamisensuomenmalli.fi/. 

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Sivistyslautakunta antaa edellä olevan vastauksen Heikki Laineen 
valtuustoaloitteeseen. 

 
Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 7.2.2022 48 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
3/00.01.05/2022 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

https://harrastamisensuomenmalli.fi/
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Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite koskien koulukiusaamisen ehkäisemistä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 35    
    
 
Kaupunginvaltuusto 25.1.2021 19 §  
 

Valtuutettu Vesa Parantainen jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Helsingissä nuorisojoukko pahoinpitelee viisitoistavuotiaan pojan 
kuoliaaksi, tekijät ovat saman ikäisiä. Tätä oli edeltänyt useana 
viikonloppuna raakaa väkivaltaa samaa uhria kohtaan, saman ryhmän 
toimesta. 
 
Neljätoistavuotiasta tyttöä oli haukuttu kahden vuoden ajan rumaksi 
läskiksi sosiaalisessa mediassa/netissä. Tyttö on normaalivartaloinen ja 
pikemminkin kaunis kuin ruma. Näitä viestejä lukuun ottamatta hänet on 
suljettu ulos kaikista netin ja puhelimen ryhmistä muiden ulkopuolelle.  
 
Tässä oli kaksi erilaista esimerkkiä järkyttävästä vitsauksesta, nimeltä 
koulukiusaaminen. En tiedä ihan tarkkaa Raision lukua, mutta voidaan 
tehdä arvio, että kaikki koululaiset, lukuun ottamatta varhaiskasvatusta, 
koulukiusattuja Raisiossa on noin 100 oppilasta. Emmekä ole edes 
seutukunnan huonompia. Mutta yksikin kiusattu on liikaa. Huolestuttavaa 
Raisiossa on se, kun kiusattu on mennyt kertomaan kokemastaan, lähes 
joka viidettä on alettu kiusaamaan entistä enemmän. 
 
THL:n 2019 valmistuneessa tutkimuksessa on tultu seuraavaan tulokseen: 
osallisuuden kokemus estää ratkaisevalla kiusatuksi tulemista. Tällaisia 
ovat mm. Saan myönteistä palautetta tekemisestäni. Kuulun itselleni 
tärkeään ryhmään tai yhteisöön. Olen tarpeellinen muille ihmisille. Saan 
itselleni apua silloin, kun sitä todella tarvitsen. 
 
Miten tähän päästään. 
 
Suomessa on menestyksekkäästi lähdetty kitkemään koulukiusaamista 
esimerkiksi Tampereella, Tuusulassa ja Varkaudessa. On otettu 
ylimääräinen aikuinen kouluun, joka on eräänlainen kasvattajan ja 
nuorisotyöntekijän hybridimalli. Nimikkeet ovat esim. koulusosionomi, 
koulupsyykkari, yhteisöpedagogi ja kouluvalmentaja. He tulevat kouluissa 
oppilaiden arkeen. He eivät ole kouluavustajia, jotka tarpeen tullen 
sijaistavat tunnin tai monistaa tehtäviä. He tekevät itsestään helposti 
lähestyttäviä. He yrittävät etsiä ja estää koulukiusaamista heti alkuunsa. 
 
Koulukiusaaminen on kiusatulle hirvittävä tragedia. Se syrjäyttää kiusatun, 
jos siihen ei puututa, tehokkaasti. Syrjäytynyt nuori, ilman rikollista 
toimintaa, maksaa sekin 30- 40 tuhatta euroa vuodessa, ja jos menettää 
työkykynsä jo nuorena aikuisena lasku on yli miljoonan. 
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Edellä mainituista syistä esitämme, että Raisiossa käynnistetään kolmen 
vuoden kokeilu, jossa mukana esim. yksi tai kaksi alakoulua ja Vaisaaren 
koulu. Näihin jokaiseen palkataan projektin ajaksi edellä kerrotulla 
nimikkeellä ylimääräinen aikuinen, jonka päätehtävänä on ehkäistä koulu- 
ja muukin kiusaaminen. Aloitus olisi joko elokuun alussa lisäbudjetilla tai 
vuoden alusta budjettiin sisältyen. 
 
Raisiossa 25.1.2021 
Raision Sosialidemokraattisen valtuustoryhmän puolesta Vesa 
Parantainen 
 
Annika Ollila Janne Laulumaa 
Kimmo Kosonen Aki-Petteri Löfgren 
Anita Ruusuranta Jari Pulkkinen 
Saila Rintee Sari Suominen 
Jarmo Rosama Juha Jormanainen 
Eija Erasvuo Pekka Heikkilä 
Anneli Kivijärvi Niina Äikäs 
Pekka Närhinen Hannele Lehto-Laurila 
Harri Seikola Maria Virko 
Eija Nurmi” 

 
 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 1.2.2021 § 37 
 

” - - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Vesa Parantaisen aloitteen 
koskien koulukiusaamisen ehkäisemistä sivistyslautakunnan 
valmisteltavaksi - - ” 
 

 
Sivistyslautakunta 19.1.2022 6 §  
 

Opetuksen kehittämispäällikkö Heli Kivelä 13.1.2022: 
 
Raision perusopetuksessa on käytössä kaksi kiusaamista vastustavaa 
kansallista ohjelmaa koulujen omien ohjelmien lisäksi. KiVa-koulu on Turun 
yliopistossa kehitetty kiusaamista vastustava toimenpideohjelma, jolla on jo 
pitkät perinteet. KiVa:ssa pyritään vastustamaan kiusaamista jo ennalta 
mm. oppituntien avulla. Siihen liittyy myös vuosittainen seuranta ja kyselyt, 
jotka auttavat koulua kehittymään kiusaamisen havaitsemisessa ja 
toimenpiteissä. Verso- eli vertaissovitteluohjelma antaa kouluille 
restoratiivisen sovittelun työkaluja. Se antaa mahdollisuuden kehittää 
sovittelevaa toimintakulttuuria ja tarjoaa vaihtoehtoisen tavan ratkaista 
arjen ristiriitoja. 
 
Raision perusopetuksessa on 2021-2023 käynnissä Ysikymppi-hanke, joka 
kohdentuu 5.-9. -luokkalaisiin oppilaisiin. Hankkeessa tarjotaan kouluille 
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välineitä ennaltaehkäisevään työhön. Hanke tuo Raisioon mm. 
kouluvalmentajia, jotka ovat koulussa läsnä olevia aikuisia. He tarjoavat 
matalan kynnyksen apua pääasiassa koulupoissaolojen vähentämiseen, 
mutta myös kiusaamista vastustaviin toimenpiteisiin. Ysikymppi on osa 
opetus- ja kulttuuriministeriön sitouttavan kouluyhteistyön pilottirahoitusta 
ja projekti toteutetaan yhteistyössä Liedon ja Turun kaupunkien sekä Turun 
Normaalikoulun kanssa.  
 
Lukuvuoden 2021-2022 alussa kaikissa kouluissa otettiin käyttöön 
hyvinvoinnin vuosikello osana koulun hyvinvointityötä ja yhteisöllisen 
oppilashuollon toimintaa. Se tavoitteena on vahvistaa lasten ja nuorten 
elämäntaitoja ja osallisuutta. Kouluyhteisön hyvinvointi luo pohjan 
kiusaamattomalle ja kaikille avoimelle kouluympäristölle. 
 
Viimeisimmän kouluterveyskyselyn tulosten mukaan yhteisöllisyyden 
kokemus Raision kouluissa on kasvanut alakouluissa ja yläkoulussa 
pysynyt ennallaan. Kokemus koulukiusatuksi joutumisesta on vähentynyt 
perusopetuksen kouluissa ja erityisesti yläkoulussa. 
 
Ysikymppihankkeen rahoituksen turvin Raisiossa toimii 1 kouluvalmentaja 
lukuvuonna 2021-2022 ja 2 kouluvalmentajaa lukuvuonna 2022-2023. Sen 
jälkeen toiminnan vakiinnuttamiseksi on vakanssien vakinaistaminen 
huomioitava talousarviossa vuodelle 2024. 

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Sivistyslautakunta antaa edellä olevan vastauksen Vesa Parantaisen 
valtuustoaloitteeseen. 

 
Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 7.2.2022 49 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Va. tekninen johtaja Timo Oja liittyi kokoukseen uudelleen tämän asian 
käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen klo 17.35. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022  
1/12.01.03.00/2022 
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Esittelijä Kaupunginhallitus 
 

Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision kaupungin liittymistä 
ikäystävällisten kuntien verkostoon 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 36    
    
 
Kaupunginvaltuusto 9.12.2019 135 §  
 

Valtuutettu Aarre Lehtonen jätti seuraavan aloitteen: 
 
“Kunta voi osoittaa sitoutumista ikäystävällisyyteen liittymällä Maailman 
Terveysjärjestö WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon. Suomen 
kunnista verkostossa ovat jo Tampere ja Turku. Vaasassa ja Keravalla 
valtuusto on suhtautunut myönteisesti vuonna 2018 tehtyihin aloitteisiin. 
 
Verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle suoria velvoitteita. Kunta 
määrittelee itse, kuinka se toteuttaa ikäystävällisyyttä. WHO:n verkosto voi 
kuitenkin arvioida kuntia tiettyjen kriteereiden pohjalta. Maailmanlaajuisen 
verkoston jäsenet voivat vaihtaa kokemuksia asiantuntijoiden kanssa ja 
jakaa hyväksi koettuja käytänteitä. Tampereella ikäystävällisyys näkyy 
esimerkiksi säännöllisenä terveystarkastuksina, iäkkäiden äänestys- ja 
osallistumisaktiivisuutena, kahtena vanhusasiamiehenä sekä erilaisina 
ikääntyneiden neuvonta- ja palvelupisteinä. 
 
Ikäystävällinen kunta huomioi väestön ikääntymisen päätöksenteossaan ja 
sitä ohjaavissa asiakirjoissa. 
 
Ikäystävällisyyden keskeisiä elementtejä ovat: 
 
1. Päätöksenteon on oltava ikäystävällistä. Asukaslähtöinen demokratia 

edellyttää ikäihmisten kuulemista ja vaikutusmahdollisuuksia. 
Vanhusneuvostoilla on oltava todellista vaikutusvaltaa, mielellään jo 
asioiden valmisteluvaiheessa. Digitalisointi ei saa johtaa ikäihmisten 
mielipiteiden sivuuttamiseen. Kansalaistoiminnan tuki ja hyvät toimitilat 
tukevat ikääntyneiden osallisuutta, yhteisöllisyyttä ja vapaaehtoistyötä. 

2. Elinympäristön kehittämisessä, kaavoituksessa ja rakentamisessa, on 
otettava huomioon ikäihmiset. Asumisen, liikenteen ja elinympäristön 
pitää olla esteetöntä, turvallista ja viihtyisää. Henkistä hyvinvointia 
edistävät yhteisölliset asumisratkaisut, monipuoliset ja saavutettavat 
lähipalvelut ja oikeus lähiluontoon. 

3. Julkisia palveluita on kehitettävä ikäihmisten tarpeet huomioon ottaen. 
Sosiaali- ja terveys- palveluiden lisäksi pitää kuntien vastuulla olevien 
liikunta-, kulttuuri- ja vapaa-ajan palveluiden on oltava ikäystävällisiä. 
Palveluiden kehittämissä on myös otettava huomioon ikääntyneen 
väestön moninaisuus. 

 
Edellä olevan perusteella esitämme, että Raision kaupunki liittyy 
ikäystävällisten kuntien verkostoon. 
 
Raisiossa 9.12.2019 
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Aarre Lehtonen Eija Nurmi 
Pekka Närhinen Sari Suominen 
Jyrki Yrttiaho Emma Lindqvist 
Niina Äikäs Kimmo Kosonen 
Maria Virko Annika Ollila” 

 
 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 16.12.2019 § 417 
 
 ”- - - 
 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Aarre Lehtosen aloitteen 

koskien Raision kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon 
sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan valmisteltavaksi, - - -” 

 
 
Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 9.12.2020 183 § 
 

Johtava hoitaja Sari Tanninen 26.11.2020: 
 
Kaupunginhallitus on lähettänyt Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmän 
aloitteen koskien Raision kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien 
verkostoon. 
 
Aloitteessa ehdotetaan, että Raision kaupunki osoittaisi sitoutumista 
ikäystävällisyyteen liittymällä Maailman Terveysjärjestön WHO:n 
ikäystävällisten kuntien verkostoon. 

 
Alustus 
Ikäystävällinen ympäristö huomioi iäkkäiden ihmisten tarpeet ja voimavarat 
sekä tukee heidän aktiivisuuttaan, hyvinvointiaan ja turvallisuuttaan. 
Ikäystävälliset asuinympäristöt ovat viihtyisiä, helposti hahmotettavia ja 
esteettömiä. Liikkumisen mahdollisuuksiin, opasteisiin, kulkuväyliin ja 
käveltävyyteen on kiinnitetty erityistä huomiota. Tavallisten asuntojen 
ohella tarjolla on myös iäkkäille suunnattuja asumisratkaisuja. 
Asuinalueella on riittävästi palveluja ja niiden saavutettavuus on 
varmistettu. Tarjolla on myös kohtaamispaikkoja, toiminta- ja 
osallistumismahdollisuuksia sekä viihtyisiä ja virikkeellisiä viherympäristöjä. 
Asuinalueiden kehittämisessä on mukana monia toimijoita, etenkin 
ikäihmiset itse. Ikäystävällinen ympäristö soveltuu kaikenikäisille ja 
mahdollistaa omassa kodissaan ja itselleen tutussa ympäristössä 
ikääntymisen. (Rappe ym. 2018.)  
 
Ikäystävällisyyteen kuuluu kognitiiviselta toimintakyvyltään heikentyneiden 
ja muistisairaiden ikäihmisten huomioiminen, voidaan puhua myös ikä- ja 
muistiystävällisyydestä. Siksi ikäystävällisen ympäristön kehittämisessä 
tulee olla tietoa muistisairauksista ja asenneilmapiirin suvaitsevaisuuteen 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 2/2022  29 (71) 

 
Kaupunginvaltuusto § 36 07.03.2022 
 

on kiinnitettävä huomiota. Muistiasioita painotettaessa voidaan puhua 
myös ikä- ja muistiystävällisyydestä. (Rappe ym. 2020.) 

 
Ikäystävällisyyden kehittämistä on vienyt maailmanlaajuisesti eteenpäin 
Maailman terveysjärjestö - WHO. WHO:n ikäystävällisten kaupunkien ja 
yhteisöjen verkostoon (WHO Global Network for Age-friendly Cities and 
Communities) kuuluu yli 900 kaupunkia ja yhteisöä 46 eri maasta.  
 
WHO:n ikäystävällisten kuntien verkosto – mitä edellytetään?  
WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon liittymisen edellytyksenä on 
ikäystävällisen toimenpideohjelman laadinta ja toteutus WHO:n 
periaatteiden ja toimintatavan mukaisesti viiden vuoden jaksoissa. 
Ikäystävällisyyden toimenpideohjelmassa tulee huomioida se, että 
ikääntyneiden hyvinvoinnin edistämisessä tarvitaan kaikkien hallintokuntien 
yhteistyötä. Lisäksi keskeistä on iäkkäiden asukkaiden ja heidän 
läheistensä kuuleminen ja mukaan ottaminen asuinalueiden 
kehittämisessä. Kaupungin ikäystävällisyyden voi alkuun mitata 
hyödyntäen ikäystävällisen kaupungin tarkastuslistaa. 
 
WHO:n ikäystävällisyyttä edistävien toimien lähtökohtana olevat teema-
alueet ovat 

– ulkotilat ja rakennukset  
– liikenne  
– asuminen  
– sosiaalinen osallistuminen  
– arvostus ja osallisuus  
– yhteiskunnallinen osallistuminen ja työelämä  
– tiedonvälitys  
– sosiaali- ja terveyspalvelut.  

 
Ikäystävällinen ympäristö ei ole saavutettu tila vaan jatkuva kehittämisen 
prosessi, joka on WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon kuulumisen 
edellytys (https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-
membership-en.pdf?ua=1). Alkutilanteen kartoittamisen ja poikkisektorisen 
toimenpideohjelman laatimisen jälkeen tarvitaan systemaattista, 
kokonaisvaltaista ja pitkäjänteistä kehittämistyötä. Tarvitaan tavoitteiden ja 
tyytyväisyyden mittaamista, analysointia, arviointia sekä yhteydenpitoa, 
vertailuja ja oppimista muiden verkostoon kuuluvien kaupunkien ja 
yhteisöjen kanssa. 
 
Ikäystävällisyyden paikallisessa kehittämisessä korostuu kaavoituksen, 
liikennesuunnittelun, kiinteistö- ja asuntotoimen sekä kulttuuri ja vapaa-
ajantoimen ja ikäihmisten palvelujen yhteistyö. Lisäksi ikäystävällisyyden 
paikallisessa kehittämisessä on tärkeää, että useat paikalliset toimijat sekä 
päätöksentekijät ovat sitoutuneet kaupungin ikäystävällisyyden 
kehittämiseen. Vanhusneuvoston rooli on erityisen tärkeä 
kehittämistyössä. Kaikkien osapuolten näkemykset ja kokemukset 
asuinalueiden ikäystävällisyydestä tulee koota yhteen kyselyin sekä 
yhteisiä seminaareja ja työpajoja järjestämällä. Asuinalueilla järjestettävillä 
arviointi- tai esteettömyyskävelyillä saadaan aluekohtaista tietoa. 

https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-membership-en.pdf?ua=1
https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-membership-en.pdf?ua=1
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Tarpeiden ja toiveiden keräämiseen ja analysointiin tulee varata riittävästi 
aikaa.  

 
Tehdyssä aloitteessa todettiin, että verkostoon liittyminen ei synnytä 
kunnalle suoria velvoitteita. Jo verkostoon liittyminen aiheuttaa suuren 
selvitystyön, tarvitaan poikkisektorinen toimintasuunnitelma, jossa 
ikäihmisten näkemykset tulee huomioida. On myös periaatteellinen ja 
imagokysymys, että ikäystävällisyyden verkostoon liittymisen jälkeen 
Raision ikäystävällisen kaupungin edistämistä tulisi jatkaa systemaattisesti.  
 
Jos ikäystävällisen Raision kaupungin työstäminen aloitetaan, 
kokonaisuuden hallitsemiseksi yhteistyölle tulee valita koordinaattori, joka 
varmistaa, että työskentely etenee ikäystävällisyyden tavoitteiden 
mukaisesti. Valitulla koordinaattorilla tulee olla myös työaikaa hoitaa 
koordinaattorin työtehtävää. Huomioitava on myös se, jos selvittelytyössä 
tulee esille erilaisia näkemyksiä ikäystävyyden toteuttamiselle, tulisi niihin 
ikäystävällisen kaupungin myös pystyä vastaamaan.  

 
Raisiossa on jo olemassa ikäystävällisen kunnan elementtejä, joista voi 
lähteä jatkosuunnittelemaan ja kehittämään kohti ikäystävällistä Raisiota, 
kuten 
– Hulvelan alueen kehittäminen sekä siihen liittyvä jatkosuunnittelu ja 

toteuttaminen, jossa palvelukeskuksen lähiympäristöstä muodostuu 
tulevaisuudessa seniorikortteli kokonaisuus. Tässä keskeiset toimijat 
ovat tekninen keskus sekä sosiaali- ja terveyskeskuksen kesken 
tehtävä yhteistyö.  

– Kulttuuri- ja kirjastopalvelujen sekä liikuntapalvelujen kehittämistyö. 
– Hoito- ja hoivapalveluissa tehty kehittämistyö, jossa esimerkiksi 

olemassa olevia ikäihmisille suunnattuja palveluita, kuten 
asiakasohjausta ja ennakoivia tarkastuksia voidaan jatkokehittää.  

 
Lisätietoa ikäystävällisyydestä saa Ympäristöministeriön julkaisusta 
(2020:2) – Ikäystävällisyyden edistäminen asuinalueilla ja taajamissa, 
jossa käsitellään laajasti ikäystävällistä ja muistiystävällistä 
asuinympäristöä. Julkaisussa on esimerkkejä WHO:n kansainvälisistä ja 
kotimaisista ikäystävällisten kaupunkien ja kuntien verkostosta ja niissä 
tehdyistä kehittämistöistä. Linkki julkaisuun 
https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020
_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y . 

 
 
Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 
Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä 
olevan vastauksen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 
Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen 

yksimielisesti. 
 

https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y
https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.  
 
 
Kaupunginhallitus 14.12.2020 396 §  
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 25.1.2021 5 §  
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 
 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Keskustelun kuluessa Aarre Lehtonen ehdotti Saila Rinteen, Pekka 
Närhisen ja Jari Pulkkisen kannattamana, että valtuusto merkitsee 
aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja päättää liittyä Maailman 
Terveysjärjestö WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon. 
 
Keskustelun jatkuessa Jonni Moislahti ehdotti Heikki Laineen 
kannattamana, että asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu 
palautusehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa asian käsittelyn 
jatkamista kannattavat äänestävät jaa ja Jonni Moislahden tekemää 
palautusehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus 
hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 7 jaa-ääntä ja 36 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto päätti palauttaa asian 
uudelleen valmisteltavaksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 
 
Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 2.2.2022 6 §  
 

Johtava asiantuntija Arja Iho 19.1.2022: 
 
Liittyminen Maailman Terveysjärjestön WHO:n Ikäystävällinen kaupunki-
verkostoon pitää sisällään jatkuvan kehittämisen. Verkostossa jaetaan 
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tietoa ikäystävällisyyden edistämisestä sekä eri kaupunkien toteuttamia 
malleja.  
 
Kaupunkien ja yhteisöjen ikäystävällisyys toteutetaan poliittisen 
sitoutumisen, suunnittelun, toiminnan ja arvioinnin jatkuvana prosessina 
(WHO 2018). Jatkuvaan kehittämisen prosessiin kuuluvat: 
o lähtötilanteen arviointi 
o sitoutuminen 
o eri sidosryhmien mukaan ottaminen 
o toimintasuunnitelman tekeminen ja toteuttaminen 
o edistymisen seuraaminen ja arviointi yhdessä kaikkien osapuolten 

kanssa 
 
Mukaan pyritään saamaan laaja-alaisesti kaupungin eri toimialoja sekä 
paikallisia toimijoita julkisilta, yksityisiltä ja kolmannelta sektorilta. Etenkin 
iäkkäät ja heidän edustajansa halutaan mukaan kehittämiseen. 
 
Ikäystävällinen kaupunki-verkostoon liittyminen edellyttää Raisiossa 
henkilöä, joka vastaa toiminnan koordinoinnista, kokoaa verkoston ja pitää 
yhteyttä verkoston jäseniin, huolehtii ikäihmisten ja heidän edustajiensa 
kutsumisesta yhteistyöhön, ennakkovaikutusten arvioinnin tekemisestä 
päätöksenteossa ikääntyvien näkökulmasta ja tiedottamisesta. 
Ikäystävällisen kaupungin kriteerit täyttävä kaupunki palvelee myös 
vammaisia ja pitkäaikaissairaita Tähän koordinaatiotehtävään olisi 
luontevaa liittää vapaaehtoistyön koordinointi ja huolen pitäminen 
vapaaehtoisverkostosta.  
 
Ikäystävällisen kaupungin kriteereissä sosiaali- ja terveystoimi ovat hyvin 
vähän mukana. Vuoden 2023 alusta alkaen sosiaali- ja terveyspalvelut 
siirtyvät hyvinvointialueille. Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen jää 
yhdeksi kunnan tärkeimmistä tehtävistä. Kuntien valtionosuuksiin tulee 
myös kerroin, joka perustuu kunnan aktiivisuuteen terveyden ja 
hyvinvoinnin edistämisessä. Vielä ei ole tietoa kertoimen 
määräytymisperusteista ensi vuodelle.  
 
Tällä hetkellä Raisiossa ei ole työntekijää, jonka tehtäviin Ikäystävällinen 
kaupunkia-verkostoon hakemisen ja jatkuvan kehittämisen voisi liittää. 
Hyvinvointialueen valmistelun yhteydessä pitää ratkaista kaupungin 
terveyden ja hyvinvoinnin edistämisen resurssit ja toimintatapa viimeistään 
vuoden 2023 alusta lähtien. Samassa yhteydessä voidaan ratkaista 
Ikäystävällinen kunta-verkostoon liittyminen ja siihen liittyvien tehtävien 
hoito. Ikäystävällinen kaupunki-verkostoon liittymiseen palataan vuoden 
2022 aikana osana kaupungin terveyden ja hyvinvoinnin edistämisen 
mallia vuoden 2023 alusta alkaen. 

 
Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 
 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta päättää antaa yllä olevan 
vastauksen valtuustoaloitteeseen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 
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Päätös Todettiin, että Raision vanhusneuvosto on antanut lausunnon liittymisestä 

ikäystävällisten kuntien verkostoon 16.4.2021 § 13: 
https://julkaisut.raisio.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021
317812-6  
 
Aleksi Suro esitti Anneli Kiisken, Eveliina Tyyskäsen, Tiina Kiesin ja Tarja 
Tiitta-Niemisen kannattamana, että päätösehdotuksen viimeisen 
kappaleen toiseksi viimeinen lause ”Samassa yhteydessä voidaan 
ratkaista Ikäystävällinen kunta-verkostoon liittyminen ja siihen liittyvien 
tehtävien hoito” muutetaan kuulumaan seuraavasti: Samassa yhteydessä 
Raisio sitoutuu liittymään ikäystävällinen kunta –verkostoon ja hoitamaan 
siihen liittyvät tehtävät.  
 
Koska kokouksessa oli tehty käsittelyn pohjana olevasta sosiaali- ja 
terveysjohtajan ehdotuksesta poikkeava ehdotus, jota oli kannatettu, 
asiasta oli äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen: 
Ne, jotka kannattavat sosiaali- ja terveysjohtajan päätösehdotusta, 
äänestävät jaa, ja ne, jotka kannattavat Aleksi Suron esitystä, äänestävät 
ei. Äänestysesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin viisi jaa-ääntä 
(Koivusalo, Laine, Murtosaari, Reunanen ja Savola) ja kuusi ei-ääntä 
(Kiiski, Kiesi, Salonen, Suro, Tiitta-Nieminen, Tyyskänen), sekä neljä 
tyhjää-ääntä (Hurula, Koivikko, Korgan, Rusi). Lautakunnan puheenjohtaja 
totesi, että Aleksi Suron esityksestä tuli lautakunnan päätös. 
 
Muilta osin päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta heti kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 78 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää  
 
1. antaa seuraavan vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
 
Liittyminen Maailman Terveysjärjestön WHO:n Ikäystävällinen kaupunki-
verkostoon pitää sisällään jatkuvan kehittämisen. Verkostossa jaetaan 
tietoa ikäystävällisyyden edistämisestä sekä eri kaupunkien toteuttamia 
malleja.  
 
Kaupunkien ja yhteisöjen ikäystävällisyys toteutetaan poliittisen 
sitoutumisen, suunnittelun, toiminnan ja arvioinnin jatkuvana prosessina 
(WHO 2018). Jatkuvaan kehittämisen prosessiin kuuluvat: 
o lähtötilanteen arviointi 
o sitoutuminen 
o eri sidosryhmien mukaan ottaminen 
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o toimintasuunnitelman tekeminen ja toteuttaminen 
o edistymisen seuraaminen ja arviointi yhdessä kaikkien osapuolten 

kanssa 
 
Mukaan pyritään saamaan laaja-alaisesti kaupungin eri toimialoja sekä 
paikallisia toimijoita julkisilta, yksityisiltä ja kolmannelta sektorilta. Etenkin 
iäkkäät ja heidän edustajansa halutaan mukaan kehittämiseen. 
 
Ikäystävällinen kaupunki-verkostoon liittyminen edellyttää Raisiossa 
henkilöä, joka vastaa toiminnan koordinoinnista, kokoaa verkoston ja pitää 
yhteyttä verkoston jäseniin, huolehtii ikäihmisten ja heidän edustajiensa 
kutsumisesta yhteistyöhön, ennakkovaikutusten arvioinnin tekemisestä 
päätöksenteossa ikääntyvien näkökulmasta ja tiedottamisesta. 
Ikäystävällisen kaupungin kriteerit täyttävä kaupunki palvelee myös 
vammaisia ja pitkäaikaissairaita Tähän koordinaatiotehtävään olisi 
luontevaa liittää vapaaehtoistyön koordinointi ja huolen pitäminen 
vapaaehtoisverkostosta.  
 
Ikäystävällisen kaupungin kriteereissä sosiaali- ja terveystoimi ovat hyvin 
vähän mukana. Vuoden 2023 alusta alkaen sosiaali- ja terveyspalvelut 
siirtyvät hyvinvointialueille. Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen jää 
yhdeksi kunnan tärkeimmistä tehtävistä. Kuntien valtionosuuksiin tulee 
myös kerroin, joka perustuu kunnan aktiivisuuteen terveyden ja 
hyvinvoinnin edistämisessä. Vielä ei ole tietoa kertoimen 
määräytymisperusteista ensi vuodelle.  
 
Tällä hetkellä Raisiossa ei ole työntekijää, jonka tehtäviin Ikäystävällinen 
kaupunkia-verkostoon hakemisen ja jatkuvan kehittämisen voisi liittää. 
Hyvinvointialueen valmistelun yhteydessä pitää ratkaista kaupungin 
terveyden ja hyvinvoinnin edistämisen resurssit ja toimintatapa viimeistään 
vuoden 2023 alusta lähtien. Samassa yhteydessä voidaan ratkaista 
Ikäystävällinen kunta-verkostoon liittyminen ja siihen liittyvien tehtävien 
hoito. Ikäystävällinen kaupunki-verkostoon liittymiseen palataan vuoden 
2022 aikana osana kaupungin terveyden ja hyvinvoinnin edistämisen 
mallia vuoden 2023 alusta alkaen. 
 
2. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi 
 
Päätös Jarmo Rosama esitti Emma Lindqvistin kannattamana seuraavaa lisäystä 

aloitevastaukseen: hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen koordinointi ja 
toimintatapa Raision kaupungissa tulee ratkaista ennen kesätaukoa, jotta 
mahdolliset rekrytoinnit ja valmistelu ehditään toteuttaa hyvissä ajoin 
ennen 2023 alkua.  
 
Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan 
päätösehdotuksen Jarmo Rosaman esittämällä lisäyksellä.  
 
Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg poistui kokouksesta tämän asian 
käsittelyn jälkeen klo 19.19. 
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Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
9/04.04.02/2022 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien keskusta-alueen ilkivallan 
vähentämistä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 37    
    
 
Kaupunginvaltuusto 7.6.2021 92 §  
 

Valtuutettu Merja Niemi jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Viime aikoina on käyty keskustelua Raision ydinkeskusta-alueen 
levottomuudesta. Keskustan marketin sisä- ja ulkotiloissa on jatkuvaa 
häirintää ja ilkivaltaa, lisäksi mm. alueen kukkaistutuksia tuhotaan 
toistuvasti. Rauhattomuus ja Ilkivalta on viime viikolla huipentunut siihen, 
että korttelissa työskentelevän yksityisyrittäjän liiketilan ikkunoita on 
heitelty kivillä. Yrittäjän puuttuessa asiaan, nuorisojoukko on uhkaillut ja 
nimitellyt häntä sekä hänen turvakseen tullutta perhettä.   
 
Syyt ilkivaltaan ovat monisäikeiset mutta on selvää, ettei vanhempien 
kontrolli ja puhuttelut enää yksin riitä lopettamaan keskustan alueen 
levottomuuksia.   
 
Kaiken ilkivallan ja pahanteon edessä kaupunki ei voi alistua, vaan asiaan 
on puututtava ennen kuin tilanne räjähtää käsiin ja sattuu jotain 
peruuttamatonta. Yrittäjät ja heidän toimintaedellytystensä turvaaminen 
mutta myös asukkaiden turvallisuuden tunteen lisääminen ovat Raisiolle 
tärkeitä ja se pitää osoittaa nyt konkreettisina toimina.   
 
Alueen valvontaa onkin lisättävä nopeasti. Valtuustoaloitteena ehdotamme 
asiaan puuttumista kaupungin johdolla esim. talotoimikuntien, alueen 
yrittäjien, poliisin ja koulun kesken organisoitavalla yhteistyöllä. 
Ilkivaltahavaintojen tekemistä varten ehdotamme luotavaksi esim. 
vahingontekoilmoituslomaketta, jotta alueen valvontaa pystyttäisiin 
kohdentamaan tarkemmin.   
 
Kouluissa seuraavan lukuvuoden alkaessa asiaan tulee kiinnittää erityistä 
huomiota toistuvasti mm. vanhempainilloissa. Lisäksi ehdotamme lapsille 
järjestettäväksi kouluissa ns. rohkeuskoulutusta puuttua asioihin ja 
muuttaa ilkivaltaan liittyvää käytöstä.  
 
Ehdotamme myös kaupungin johdolla jatkossa organisoitavaa 
vapaaehtoistyötä asiaan liittyen, jonka avulla alueella voisi toteuttaa ns. 
epävirallista valvontaa. Tämä voisi aktivoida myös asukkaita yhteiseen 
tekemiseen ja lisäisi samalla asukkaiden omaa turvallisuudentunnetta.   
 
Raisiossa 7.6.2021 
Merja Niemi 
ja muut Keskustan valtuutetut 
 
Erkki Haavisto Jukka Rantala 
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Maria Virk Niina Äikäs 
Sari Suominen Elisa Vuorinen 
Helena Sukari Jari Pulkkinen 
Janette Broberg Harri Seikola 
Jouni Mäki Tanja Parkko 
Janne Laulumaa Sari Packalén 
Vesa Parantainen Seija Sorsavirta 
Tuija Hyytiä” 

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 21.6.2021 240 § 
 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Merja Niemen aloitteen 
koskien keskusta-alueen ilkivallan vähentämistä valmisteltavaksi 
yhteistyössä sivistys- ja vapaa-aikatoimialan, sosiaali- ja terveystoimialan 
ja elinvoima- ja kilpailukykytoimialan kanssa– –” 

 
 

Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 7 § 
 
 Työryhmän työskentelystä koonnut sivistysjohtaja Leena Laakso 

21.1.2022: 
 

Valtuustoaloitteen pohjalta työryhmä on kokoontunut kolme kertaa 
vaihtelevilla kokoonpanoilla 12.8.2021, 26.8.2021 ja 13.1.2022. Osan 
kanssa keskusteluja on käyty kokousten ulkopuolella. Työryhmän jäseninä 
ovat toimineet 
Aaltonen Sari, Friisilän koulun rehtori 
Ahlqvist Janne, Vaisaaren koulun rehtori 
Elo-Kuru Hannele, vs. perhepalveluiden johtaja 
Hilander Nina, vs. nuorisosihteeri 
Häkkinen Eila, oppilaskunnan edustaja, Friisilän koulu 
Ilanti Esa, sivistys- ja vapaa-aikatoimialan talouspäällikkö 
Jalonen Ari, kiinteistöpäällikkö 
Keskinen Johannes, yhteisöpedagogi 
Kivelä Heli, opetuksen kehittämispäällikkö 
Kunttu Mikko, kaupungininsinööri 
Laakso Leena, sivistysjohtaja 
Lappi Jouko, nuorisosihteeri 
Loitamaa Samira, oppilaskunnan edustaja, Friisilän koulu 
Mattila Samu, kaupunkikehitysjohtaja 
Mäkelä Paula, yhteisöpedagogi, kouluvalmentaja 
Moilanen Jussi, turvallisuuspäällikkö 
Närvä Paula, vanhempainyhdistys RaiVaryn puheenjohtaja 
Sandberg Juha, sosiaali- ja terveysjohtaja 
Toivonen Karita, liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja 
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Alkupalaverissa kartoitettiin tilannekuva ja sovittiin toimenpiteistä 
toimialoilla. Vanhempainyhdistyksen ja Nuorisovaltuuston kanssa sovittiin, 
että he kartoittavat omia ideoitaan toimenpiteiksi ilkivallan ehkäisemiseksi. 
Loppupalaverissa käytiin läpi jo tehtyjä toimenpiteitä ja uusia suunnitelmia 
ja sovittiin vastuutahoista. 
 
Kirjattuja toimenpiteitä: 
 
Nuorten toiveena on saada nuorille osoitettuja tiloja ja paikkoja, joissa on 
mahdollisuus mielekkääseen tekemiseen. Näitä on syksyn aikana 
keskustan alueella avattu, mm. Varhaisnuortentalo Valo ja nuorisotoimen 
toiminta Sateliitissa. Näillä on ollut selkeästi ilkivaltaa vähentävä vaikutus 
Friisilän koulun alueella. 

 
Lähiliikuntapaikkoja rakennetaan vuoden 2022 talousarviokaudella, mm. 
frisbeegolf-rata ja piknik-alue Kerttulaan ja Pump track -rata Vaisaareen. 
Laillinen graffiti-seinä mahdollistuu alikulkutunnelin uudistamisen 
yhteydessä Hesburgerin alikulun seiniin. Uudisrakentamisen prosesseissa 
kuullaan Nuorisovaltuustoa ja pyritään huomioimaan nuorten toiveita 
mahdollisuuksien mukaan. 

 
Kaikkia nuoria tarjottu toiminta ei kuitenkaan kohtaa. Nuorisotoimen 
jalkautuva nuorisotyö toimii siellä, missä tarvetta kulloinkin on. 
Kaverinuokkaria on tarjottu akuuteissa tilanteissa. 

 
Yhteistyötä on tehty koulun ja keskustan marketin kauppiaan kanssa 
tiedottamalla huoltajia ja koulun henkilökuntaa akuutista ilkivaltatilanteesta. 

 
Työryhmän yhteistyöllä työstetään edelleen ohjeistukset kouluille ja kaikille 
toimijoille, miten toimia ilkivaltatilanteessa. Pohjat ohjeistuksista liitteenä. 

 
Sovittelumenettelyä on käytetty esiintyneiden liikuntapaikkojen 
ilkivaltatapausten selvittelyssä hyvin tuloksin.  
 
Toimintaketju korvaustapauksissa selkeytetään.  

 
Lastensuojeluilmoituksen tekemisen tärkeyttä korostetaan ilkivaltatilanteen 
selvittelyissä, jotta sosiaalitoimen toimenpiteillä voidaan puuttua asian 
jälkiselvittelyyn ja kohdentaa perhepalveluiden palveluita tarvittaessa. Nyt 
ilmoituksia ei ole juurikaan tehty.  

 
Tiedottamisesta ilkivallan seurauksista ja korvausvaateista sekä oppilaille 
että huoltajille luodaan vakiintunut käytäntö kouluihin. Oppilaille 
tiedottamisessa käytetään vertaisopastajaa ja huoltajien informoimisessa 
tehdään yhteistyötä vanhempainyhdistys RaiVaryn kanssa. 

 
Ilkivaltatapaukset kirjataan kootusti ja tietoa käytetään hyödyksi 
jatkotyöskentelyssä. 

 
Osallistavan budjetoinnin toteuttamista ja lasten ja nuorten mukaan 
ottamista investoinneista päättämiseen selvitetään. 
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Yhteistyötä nuorisotoimen, vartiointiliikkeen ja keskustan yrittäjien kanssa 
selvitetään. 

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 
Vapaa-aikalautakunta antaa edellä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 

 
 
Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 2.2.2022 7 § 

– –  
Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 
Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa edellä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Infralautakunta 8.2.2022 19 § 

– –  
Päätösehdotus Va. tekninen johtaja Timo Oja 

 
Infralautakunta antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. 

 
Päätös Infralautakunta antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. 

Lisäksi infralautakunta esittää yksimielisesti, että keskusta-alueen 
turvallisuuden parantamiseksi ja ilkivallan vähentämiseksi kaupungin tulee 
kutsua koolle yrittäjien, nuorisotoimen ja poliisin edustajat ja käydä 
keskustelu tarvittavista toimenpiteistä sekä pistää ne täytäntöön. 

 
 
Kaupunkikehitysjaosto 14.2.2022 8 § 

– –  
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunkikehitysjaosto antaa edellä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen. 

 
Päätös Elisa Vuorinen ehdotti Jarmo Rosaman, Jari Salosen ja Hannele Lehto-

Laurilan kannattamana seuraavaa lisäystä päätösehdotukseen:  
 
Kaupunkikehitysjaostolle tuodaan raportti toteutuneista toimenpiteistä ja 
annetaan tilannekatsaus ennen kesää 2022. 
 
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti Vuorisen lisäys mukaan lukien. 
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Kokous keskeytettiin tauon ajaksi tämän asian käsittelyn jälkeen klo 17.59-
18.09. 

 
 
Sivistyslautakunta 16.2.2022 20 § 

– –  
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 
Sivistyslautakunta antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 79 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetut vastaukset tiedoksi ja 
- saattaa ne valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
7/09.00/2022  

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetut 

vastaukset tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Oheismateriaali 
 Oppilaan ilkivalta ja vahingonteko (Friisilän koulu) 
 Toimintaohjeet murto-, varkaus- ja ilkivaltavahingoissa Raision 

kaupungin kiinteistöissä, liikuntapaikoilla ja puistoissa 
 Muistio Toimenpiteet ilkivallan ehkäisemiseksi 
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Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koiriin kohdistuvan väkivallan kieltämiseksi 
Haunisten koulutuskentillä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 38    
    
 
Kaupunginvaltuusto 1.11.2021 176 §  
 

Valtuutettu Saila Rintee jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Raisiossa Haunisissa on kaupungin ylläpitämiä kenttiä, jotka on tarkoitettu 
koirien koulutus- ja harrastustoimintaan. Kentät ovat hyvässä kunnossa ja 
ahkerassa käytössä. Kaupunki vuokraa harjoituskenttiä useille 
koiraharrastusyhdistyksille. Pääsääntöisesti koiria kohdellaan kentillä 
hyvin, mutta on ollut myös havaintoja koirien väkivaltaisesta kohtelusta.  
 
Raision kaupungin tulee kenttien vuokranantajana laatia eettinen ohjeistus, 
joka edellyttää vuokraajilta nollatoleranssia koirien väkivaltaiselle kohtelulle 
ja kieltää sähkö- ja piikkipantojen sekä muiden kipua tuottavien välineiden 
ja menetelmien käytön. Mikäli vuokraajat eivät noudata ohjeistusta tai 
rikkovat eläinsuojelulakia, kaupungin tulee purkaa vuokrasopimus. 
 
Saila Rintee Mirva Salonen 
Niko Toivonen Eveliina Tyyskänen 
Juha Jormanainen Ella Mylly 
Anneli Kivijärvi Emma Lindqvist 
Jukka Rantala Kimmo Kosonen 
Mikko Tammelin Hans Våg 
Heikki Suominen Pirita Efe 
Ari Leinonen Annika Ollila 
Niko Dahlgren” 

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 15.11.2021 461 § 
 

--- Kaupunginhallitus lähettää --- valtuutettu Saila Rinteen aloitteen koiriin 
kohdistuvan väkivallan kieltämiseksi Haunisten koulutuskentillä 
kaupunkikehityspalveluiden valmisteltavaksi --- 

 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 80 § 
 
 Maankäyttöjohtaja Outi Pekkala 7.2.2022: 
 

Raision kaupunki on vuokrannut Haunisten alueelta kolmelle eri 
harrastajayhdistykselle maa-alueet sekä näiden yhteisesti käytettävän 
paikoitusalueen. Yhdistykset ovat Turun Käyttökoirakerho ry, SPL Turku ry 
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ja Turun palveluskoiraharrastajat ry. Kentät eivät ole kaupungin ylläpitämiä, 
kuten aloitteessa on mainittu, vaan niiden ylläpidosta vastaavat 
vuokrasopimuksen mukaisesti vuokralaiset itse. 

 
Aloitteessa on edellytetty, että kaupunki laatii vuokralaisia velvoittavan 
eettisen ohjeistuksen ja mikäli vuokralaiset eivät noudata ohjeistusta tai 
rikkovat eläinsuojelulakia, tulee vuokrasopimus purkaa.  

 
Vastauksena aloitteeseen todetaan seuraavaa: 

 
Kaupungin maanvuokrasopimuksissa on lähtökohtaisesti oletuksena, että 
yleensäkin noudatetaan voimassa olevia lakeja. Maanvuokrasopimuksiin 
on pääsääntöisesti sisällytetty ehtoja koskien vain vuokra-alueen 
maankäyttöä ja siihen liittyvän lainsäädännön (mm. maanvuokralaki) 
noudattamista. Näidenkin osalta lainsäädännön noudattamisen valvonta on 
jakaantunut useammalla viranomaiselle. 
 
Vuoden 2021 aikana on noussut esille tapauksia, joissa koulutustilanteissa 
on koiria kohdeltu kaltoin. Suomen Palveluskoiraliitto ry on vuoden 2021 
kesällä laatinut Suomen Palveluskoiraliitto ry:n eettiset ohjeet, jotka 
koskevat kaikkea Suomen Palveluskoiraliitto ry:n alaista toimintaa. Lisäksi 
liitto on järjestänyt jäsenistölleen runsaasti eettistä koulutusta. Kaikki kolme 
Haunisissa toimivaa harrastajayhdistystä ovat Suomen Palveluskoiraliitto 
ry:n jäseniä. Näin ollen ei ole tarpeen, että Raision kaupunki vuokranantaja 
laatisi omat eettiset ohjeistukset, vaan asiassa voidaan tukeutua Suomen 
Palveluskoiraliitto ry:n laatimiin ohjeisiin. 

 
Jatkossa Haunisten kenttäalueita koiraharrastajille vuokrattaessa tullaan 
maanvuokraussopimuksiin sisällyttämään ehto, jonka mukaan 
vuokralainen vastaa siitä, että toiminta vuokra-alueella noudattaa voimassa 
olevaa eläinsuojelulakia ja Suomen Palveluskoiraliitto ry:n eettisiä ohjeita. 
Lisäksi vuokrasopimus voidaan purkaa, mikäli käy ilmi, että 
eläinsuojelulakia ja/tai Suomen Palveluskoiraliitto ry:n eettisiä ohjeita ei ole 
noudatettu. 

 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
8/12.04.02/2022  

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 
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Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Liitteet 
 4 Suomen palveluskoiraliitto ry:n eettiset ohjeet 
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Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien Haunisten altaan tilaa ja 
kehittämissuunnitelmia 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 39    
    
 
Kaupunginvaltuusto 25.5.2020 47 §  
 

”Valtuutettu Saila Rintee jätti seuraavan aloitteen: 
 

”Haunisten allas ja sitä kiertävä luontopolku ovat viime aikoina nousseet 
raisiolaisten keskuudessa erittäin suosituksi virkistysalueeksi. Alueella on 
mahdollisuus harrastaa mm. patikointia, maastopyöräilyä, kalastusta, 
melontaa ja frisbee-golfia. Polun varrella on kaksi grillauskatosta, joista 
viime vuonna rakennettu on esteetön kuten myös sille johtava polku. 
Altaan alue on sijainniltaan loistava, koska se on lähellä Raision keskustaa 
ja helposti saavutettavissa myös ilman omaa autoa. Erikoisuutena 
mainittakoon, että Haunisten allas on Turun seudun paras ja suosituin 
paikka revontulihavaintojen tekemiseen. 

 
Altaan vedenpinnan korkeutta laskettiin joitakin vuosia sitten, koska oli 
epäilyjä padon kestävyydestä. Tämän jälkeen altaassa kasvava vieraslaji 
lammikki pääsi leviämään voimakkaasti, koska se kasvaa vain matalissa 
vesissä. Ensimmäiset lammikkihavainnot Suomessa tehtiin v. 2012 
Littoisten järvessä, jossa heti aloitettiin torjuntatoimet. Seuraavana vuonna 
lammikkia havaittiin runsaasti Haunisten altaalla, mutta Raisio ei ole 
pyrkinyt torjumaan tämän vieraslajin leviämistä.  

 
Haunisten alueen kehittämisen esteeksi on kerrottu veden pinnan 
vähittäinen lasku korvausveden puuttumisen takia ja siitä johtuva altaan 
kuivuminen tulevaisuudessa. Kuitenkin altaasta on esimerkiksi kuluneen 
kevään aikana juoksutettu jatkuvasti vettä Raisionjokeen. Näyttääkin siltä, 
että vettä haihtuu altaasta vähemmän kuin sitä tulee altaaseen sinne 
laskevasta purosta ja ympäristön valumavesinä. 

 
Kaupunginvaltuutetuilla ja muilla luottamushenkilöillä pitää olla luotettavaa 
tietoa Haunisten altaan tilasta. Siksi esitämme, että valtuustolle annetaan 
selvitys seuraavista asioista:  
 
- Paljonko ovat vuosittaiset kustannukset Haunisten altaan padon 

tarkkailusta? Aiheutuuko altaasta muita kustannuksia? 
- Miten patorakenteiden kestävyys tutkittiin ja millä perusteilla päädyttiin 

siihen, että padon kestävyys edellyttää altaan vedenpinnan pitämistä 
tietyllä tasolla? 

- Mille tasolle vedenpinta laskettiin padon kestävyyden turvaamiseksi ja 
miten vedenpinnan tasoa seurataan? Onko veden korkeus muuttunut 
vuosien myötä sen jälkeen, kun pinnan tasoa laskettiin? Millä toimin 
vedenpinnan korkeus pidetään halutulla tasolla? 

- Seurataanko altaan veden puhtautta? Seurataanko veden vaihtuvuutta 
eli paljonko vettä valutetaan vuosittain Raisionjokeen?  
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- Olisiko lammikin hävittäminen altaasta mahdollista? Paljonko olisivat 
arvioidut kustannukset? 

 
Lisäksi esitämme, että Haunisten altaan ympäri kiertävä luontopolku 
kunnostetaan pikaisesti, jotta maaston kuluminen polun ympäriltä vähenee.  

 
Raisiossa 25.5.2020 

 
Raision Vihreä valtuustoryhmä: 

 
Saila Rintee Pekka Heikkilä 
Eija Erasvuo Niko Toivonen 
 
Anneli Kivijärvi Emma Lindqvist 
Jari Pulkkinen Pekka Närhinen 
Janne Laulumaa Maria Virko 
Eija Nurmi” 

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi.” 
 
 
Kaupunginhallitus 1.6.2020 181 § 
 

”- - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Saila Rinteen aloitteen koskien 
Haunisten altaan tilaa ja kehittämissuunnitelmia teknisen lautakunnan 
valmisteltavaksi.- -” 
 

 
Tekninen lautakunta 4.5.2021 65 §  
 

Kaupungininsinööri Mikko Kunttu 26.4.2021: 
 
Valtuutettu Saila Rintee ym. valtuutetut jättivät aloitteen koskien Haunisten 
altaan tilaa ja kehittämissuunnitelmia. Aloitteessa edellytettiin selvityksiä 
seuraaviin kysymyksiin: 
 
- Paljonko ovat vuosittaiset kustannukset Haunisten altaan padon 

tarkkailusta? Aiheutuuko altaasta muita kustannuksia? 
 
- Miten patorakenteiden kestävyys tutkittiin ja millä perusteilla päädyttiin 

siihen, että padon kestävyys edellyttää altaan vedenpinnan pitämistä 
tietyllä tasolla? 

 
- Mille tasolle vedenpinta laskettiin padon kestävyyden turvaamiseksi ja 

miten vedenpinnan tasoa seurataan? Onko veden korkeus muuttunut 
vuosien myötä sen jälkeen, kun pinnan tasoa laskettiin? Millä toimin 
vedenpinnan korkeus pidetään halutulla tasolla? 

 
- Seurataanko altaan veden puhtautta? Seurataanko veden vaihtuvuutta 

eli paljonko vettä valutetaan vuosittain Raisionjokeen?  
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- Olisiko lammikin hävittäminen altaasta mahdollista? Paljonko olisivat 

arvioidut kustannukset? 
 
Lisäksi aloitteessa esitettiin Haunisten altaan ympäri kulkevan luontopolun 
kunnostamista pikaisesti, jotta maaston kuluminen polun ympärillä 
vähenee. 
 
Patojen kustannuksia seurataan kokonaisuutena, joten kuluista ei saada 
erotettua pelkästään Haunisten altaan patoja. Raision kaupungin vastuulla 
on yhteensä 8 (Merttelä, Hintsa-Lähteenmäki, Myllypato, Hintsa, Huhko ja 
Haunisten altaan padot) patoa, joista 3 sijaitsee Haunisten altaassa. 
Reaaliaikaisen seurannan piirissä on 6 patoa. Lisäksi Huhkon padolla 
seurataan pinnan korkeutta. Suuremmissa tulvatilanteissa myös Myllypato, 
Huhkon pato ja Lähteenmäen silta ovat jatkuvan seurannan kohteena. 
Tulvat rasittavat erityisesti Raisionjokea, mikä näkyy vuosittaisissa 
kustannuksissa. 
 
Alla olevassa taulukossa esitetään patovalvonnan kustannukset vuosilta 
2017–2020. Kustannukset pitävät sisällään patojen valvontakustannukset 
ja valvonnan perusteella määräytyvät kunnossapitotoimenpiteet. Patojen 
valvontalaitteisiin kohdistuu myös jonkin verran ilkivaltaa. Lisäksi 
taulukossa esitetään tavoiteltu pinnan korkeus ja settikaivon kautta 
Raisionjokeen juoksutettu vesimäärä. Patovalvonnan lisäksi joudutaan 
tasaisin väliajoin investoimaan patorakenteisiin, koska rakenteet ovat 
vanhoja. Seuraavia investointeja ovat 1-padon täyttöputken injektointi 
(turvallisuusriski) sekä vanhan pumppaamon purkaminen ja 2-padon 
salaojien uusiminen. 
 

Vuosi Kustannukset (€) ka virtaama m3/vrk Pinnan korkeus (m) 
2017 152 780 - +30,2 
2018 92 643 22 +30,0 
2019 51 343 35 +30,0 
2020 148 441 15 +29,8 / +29,62 

 
Haunisten altaan padot ovat maapatoja. Maapadot päästävät aina hieman 
suotovettä läpi. Vedenpitävyys perustuu rakenteiden sisällä olevaan 
savisydämeen. Koska maapadot luontaisesti päästävät hieman vettä läpi, 
on suotovesien seuranta tärkeää. Liian suuri suotovesimäärä heikentää 
patorakenteita ja saattaa pahimmillaan aiheuttaa sortuman. Suotovesien 
määrää mitattaessa on havaittu selkeä yhteys pinnan korkeuden ja 
suotovesien määrän välillä.  
 
Haunisten altaan ongelmana on ollut 1-padon purkuojan kautta mitatut 
vesimäärät. Purkuojasta on mitattu yli 10 m³ vesimääriä vuorokaudessa 
(maks. 13,3 m³/vrk) pahimpina aikoina eli keväisin, kun pinnat ovat olleet 
korkeimmillaan. Purkuojan kautta purkautuvan veden alkuperää on 
selvitelty ja vesi on osoittautunut suotovedeksi, joka suotautuu 1-padon 
rakenteen läpi. Sallittu suotovesien määrä 1-luokan padoilla on n. 2 m³. 
Suotovesien määrä on ylittänyt raja-arvon yli viisikertaisesti 1-padon 
osalta. Raja-arvo ei ole mikään täsmällinen raja, vaan sen määrittelee 
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patovalvontaviranomainen. Haunisten altaan osalta n. 2 m³ 
suotovesimäärä vuorokaudessa on ollut sallituissa rajoissa. 
 
Talvikausi 2019–2020 oli erittäin sateinen ja Haunisten altaan pinta nousi 
tasolle +30.3. Pinnan nousuun vaikutti useampi asia eikä se aiheutunut 
pelkästään sateiden vuoksi. Vesimäärän lisääntyminen aiheutti 
suotovesien määrän kasvun. Padon pinnan korkeutta säätelee settipato.  
Veden noustessa setin yläreunan tasolle ylimääräinen vesi poistuu setin yli 
purkukaivoon ja sitä kautta Raisionjokeen. Jotta suotovedet saatiin 
hallintaan, oli juoksutusta lisättävä ja pinta pudotettiin ensin tasolle +29,8 
m. Suotovesien määrä ei kuitenkaan vielä pudonnut riittävästi vaan 
juoksutusta piti jatkaa. Suotovesien määrä saatiin hallintaan, kun pinta oli 
pudotettu tasolle +29,60 m. Jos pintaa nostetaan tasosta +29,62 m, 
suotovesien määrä nousee rajusti. Suotovesimäärä ei kuitenkaan nouse 
lineaarisesti altaan pinnan noustessa. Altaan pinnan nosto yli tason +29,62 
m aiheuttaa patoihin kohdistuvan vesipaineen lisäyksen ja korostuneen 
riskin. 
 
Veden laatua ei ole seurattu säännöllisesti alkuperäisen käyttötarkoituksen 
loppumisen jälkeen. Vesinäytteitä on tutkittu viimeksi 2019. Tällöin veden 
laatu oli ihan hyvää ja uimakelpoista. Veden laatu on todennäköisesti 
pysynyt hyvänä koska sitä juoksutetaan koko ajan Raisionjokeen. Tällöin 
altaan vesi vaihtuu hitaasti ja syntyy pientä virtausta. Suotovesien laatua 
on mitattu suotovesimäärien mittauksen yhteydessä. Suotovesien laadun 
perusteella voidaan arvioida padon rakenteiden kuntoa. 
 
Lammikin hävittäminen altaasta on erittäin hankalaa. Lammikki poistetaan 
kitkemällä se huolellisesti pohjaa myöden ja keruujätteet poltetaan. 
Poistossa irronneiden varsien leviäminen pitäisi estää koska irronneet 
varret voivat levittää kasvia. Lammikki pitäisi kaivaa pois niin, että myös 
juuret poistuvat. Kaivuu pitäisi ulottaa n.1,5 m vesisyvyyteen saakka. 
Patorakenteilta kaivaminen ei ole mahdollista niin järeällä kalustolla, joka 
ylettyisi 1,5 m vesisyvyyteen saakka. Kaivuusyvyys olisi tällöin 2–2,5 m. 
Lisäksi laajimmat esiintymät sijaitsevat Haunisten altaan pohjoisnurkassa, 
joka on matalaa. Pohjoisnurkkaan pääsy edellyttäisi metsän raivaamista ja 
kulkuväylän tekemistä metsäalueen läpi. Toisena vaihtoehtona olisi työn 
suorittaminen vesistön puolelta mutta vesialue on todennäköisesti liian 
matalaa tällaiseen työsuoritteeseen. Kustannuksia on vaikea arvioida 
mutta esiintymät ovat laajat, joten kyseessä on suuri summa. 
 
Raision liikuntapalvelut huoltaa ja kunnossapitää altaan ympäri kiertävää 
polkua ja muita altaan ympäristössä olevia vapaa-ajan rakenteita käytössä 
olevien resurssien puitteissa. Korona-aikana luonnossa liikkuminen on 
lisääntynyt, mikä osaltaan myös kuluttaa ympäristöä enemmän. 

 
Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 
 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 

 
Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus 31.5.2021 186 §  
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 
Päätös Jonni Moislahti ehdotti Elisa Vuorisen, Helena Sukarin, Sirpa Ekin ja Veijo 

Mikolan kannattamana, että asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi 
vapaa-aikalautakunnan lausunnon saamiseksi. Kaupunginhallitus päätti 
yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi vapaa-
aikalautakuntaan. 
 

 
Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 8 §  
 
 Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen 26.1.2022: 
  

Raision kaupungin liikuntapalvelut tilasi elokuussa 2021 ulkopuolisen 
selvityksen Ellare Oy:ltä Haunisten altaan kehittämiseksi virkistyskäyttöön. 
Lisäksi marras–joulukuussa Rambollin toteuttamana selvitimme miten eri-
ikäiset raisiolaiset liikkuvat ja miten he tulevaisuudessa haluaisivat liikkua.  
 
Luontoliikunta on ylivoimaisesti tärkein kehitettävä vapaa-ajan 
liikkumismuoto Raisiossa eri-ikäisten vastaajien mielestä. Vastaajan 
sukupuolella ei ollut merkitystä. Liikuntapalveluiden osalta ylläpidetään 
Haunisten altaan retkeilyreitin siisteyttä sekä korjataan rikkoutuneita 
rakenteita.  
 
Retkeilyreitin kehittämisen näkökulmasta meidän tulee ensimmäiseksi 
päästä sopimukseen maankäytöstä maanomistajan kanssa. Ensimmäinen 
keskustelu asiasta käydään lähiaikoina.  
 
Onnistuneen sopimuksen jälkeen Raision kaupungilla on edellytykset reitin 
kehittämiseksi mm. kulkusuunnan määrittelemiseen, esteettömien 
viitoituksien ja karttojen toteuttamiseen turvallisuustietoineen, rappusten 
rakentamiseen altaan pohjoispuolelle metsäisen osuuden hankaliin kohtiin 
sekä pitkospuiden toteuttamiseen. Ko. alueelle ei päästä työkoneilla, joten 
muuta vaihtoehtoa kuin pitkospuiden rakentaminen ei todennäköisesti ole. 
Lisäksi meidän tulee kunnostaa grillaus- ja tulentekopaikat vastaamaan 
asiakastarpeita ja vähintään toisen niistä tulisi olla esteetön. Tällä hetkellä 
näin ei ole, vaikka asiasta on niin viestitty. 

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 
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Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 
 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 81 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022  
5/11.03.03/2022 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien vapaa-aikatoimen 
palveluverkkoselvitystä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 40    
    
Kaupunginvaltuusto 7.6.2021 93 §  
 

Valtuutettu Jarmo Rosama jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Raisiossa on tehty palveluverkkoselvityksiä sivistys-, sosiaali- ja terveys- 
sekä teknisessä keskuksessa. Selvitykset antavat hyvän näkemyksen 
nykytasosta ja päättäjille myös tietoa tulevaisuuden suunnitelmista. 
 
Tulevaisuudessa sosiaali- ja terveyspalvelut siirtyvät maakuntahallintoon, 
mikä tarkoittaa sitä, että ennalta ehkäisevä toiminta jää Raision itsensä 
järjestettäväksi. Jos pystymme ennakoidusti parantamaan raisiolaisten 
hyvinvointia ja terveyttä, tulemme myös säästämään sosiaali- ja 
terveyspuolen kustannuksissa. 
 
Vapaa-aikatoimen tulee tässä tapauksessa mittava rooli raisiolaisten 
hyvinvoinnin edistäjänä. On selvää, että vapaa-aikatoimen on luotava 
hyvät suhteet urheiluseuroihin ja myös muihin yhdistyksiin. Seurojen ääntä 
ja niiden toiveita on kuunneltava, jonka hyvä apuväline on 
seuraparlamentti. Tärkeää on, että urheiluseuroille ja muille yhdistyksille 
luodaan hyvät olosuhteet toimia. Seurat ja yhdistykset on se voimavara, 
mitä kannattaa hyödyntää ja, jolla Raision imago ja vetovoima pidetään 
korkealla tasolla. 
 
Ehdotan, että vapaa-aikatoimi tekee vastaavan palveluverkkoselvityksen 
kuin tekninen keskuskin on tehnyt. 
 
Raisiossa 7.6.2021 
Jarmo Rosama, valtuutettu, sdp 
 
Janne Laulumaa Jari Pulkkinen 
Aki-Petteri Löfgren Sari Suominen 
Seija Sorsavirta Niina Äikäs 
Maria Virko Eeva Savola 
Sirpa Ek Sari Packalén 
Vesa Parantainen” 

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 

Kaupunginhallitus 21.6.2021 240 § 
 
        ”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Jarmo Rosaman aloitteen 

koskien vapaa-aikatoimen palveluverkkoselvitystä vapaa-aikalautakunnan 
valmisteltavaksi yhteistyössä infrapalveluiden kanssa - - -” 
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Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 9 §  
 
 Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen 25.1.2022: 
 

Teknisen keskuksen palveluverkkoselvitys on hyvin laadittu ja siinä 
kuvataan selkeästi, miten tekniset palvelut Raisiossa on järjestetty ja mitä 
ne sisältävät. Liikunta- ja nuorisopalvelut ovat osa 
Sivistyspalvelukeskuksen vuonna 2019 tehtyä palveluverkkoselvitystä. Ko. 
palveluverkkoselvityksessä otetaan kantaa jonkin verran mm. 
urheiluseuroihin, seurojen väliseen yhteistyöhön sekä seuraparlamentin 
toimintaan toimintaa. Sivistyspalvelukeskuksen palveluverkkoselvityksen 
toimenpide-ehdotuksessa todetaan, että tehdään erillinen 
liikuntaympäristöjen kehittämisohjelma 2020–2025, joka kattaa rakennetut 
liikuntapaikat ja muut aktiiviset elinympäristöt Raisiossa. Ohjelma sisältää 
myös tulevien vuosien investointitarpeet.  

 
Liikuntaympäristöjen kehittämistyö  

 
Raision varhaiskasvatuksen- ja perusopetuksen henkilöstö sekä 
perusopetuksen oppilaat ovat lokakuussa vastanneet Raision 
lähiliikuntapaikkakyselyyn.  Tavoitteena on ollut tuottaa tietoa 
osallistamiskyselyiden avulla lähiliikuntaolosuhteiden nykytilasta Raisiossa 
sekä näkemyksiä niiden tulevaisuuden kehittämistarpeista. 
 
Raision kaupunkilaisten liikuntapaikkakyselyn tavoitteena oli kartoittaa 
Raision asukkaiden näkemyksiä Raision sisä- ja ulkoliikuntapaikoista, sekä 
mm. niiden löydettävyydestä. Kysely toteutettiin karttapohjaisella 
kyselytyökalulla Maptionnairella 11.10.–7.11.2021. Kyselyyn vastasi 399 
henkilöä, jotka jättivät yhteensä 1342 karttamerkintää. Kysely oli kaikille 
avoin ja markkinoitiin kaupungin tiedotuskanavissa. 
 
Raision urheiluseurojen näkökulmaa Raision kaupungin 
liikuntaolosuhteista sekä yhteistyön kehittämisestä selvitettiin joulukuussa 
toteutetulla kyselyllä sekä kyselyn pohjalta osalle urheiluseuroista 
toteutetulla haastattelulla tammikuun 2022 aikana. Seurakyselyn 
olosuhdevastaukset on saatu nyt yhteensä 21 seuralta/jaostolta. 
Haastattelujen myötä vastauksia on saatu lisää 5–6 eri seuralta.  
 
Em. kokonaisuudesta syntyy kevään 2022 aikana liikunta- ja 
nuorisotoimenjohtajan koostama yhteenveto, joka tulee toimimaan yhtenä 
työkaluna tulevaisuuden kehittämistyössä. 
 
Sosiaali- ja terveystoimen uudistus liikkumisen edistämisen kannalta 
 
Sosiaali- ja terveystoimen uudistus etenee ja hyvinvointialueiden alku on 
vuoden 2023 alussa. Kunnille jää edelleen hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämistehtävä. Liikuntapalvelut ovat yksi merkittävä osa tätä 
kokonaisuutta. Siksi on tärkeää olla koko ajan tietoisia monista liikunnan 
merkittävistä yhdyspintatehtävistä ja -haasteista liittyen uusiin 
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hyvinvointialueisiin. Näitä on pohdittu Varsinais-Suomen sosiaali- ja 
terveyspalveluiden kehittämiseen liittyvässä hyvinvoinnin ja terveyden 
(HYTE-työn) liikunnan alatyöryhmässä.  
 
Kuntien liikuntapalveluiden perustehtävät ovat monelta osin merkittävää 
toimintaa terveyden ja hyvinvoinnin edistämisen yhdyspinnalla silloin, kun 
suunnitellaan ja toteutetaan monipuolisia ja laajoja käyttäjäryhmiä 
palvelevia liikunta- ja ulkoilupaikkoja sekä arjen liikkumisen mahdollistavia 
kevyen liikenteen olosuhteita, tuotetaan eri-ikäisiä ja toimintakykyisiä 
liikkumaan aktivoivaa toimintaa seurojen ja yhdistysten, kuntien tai 
yksityisen sektorin toimesta ja yhteistyöllä, edistetään esteettömyyttä 
liikunta- ja ulkoilupaikoilla, kehitetään saavutettavuutta liikuntaviestinnässä, 
seurataan ja raportoidaan systemaattisesti ja vertailukelpoisesti liikunnan 
vaikuttavuutta ja resursseja, otetaan liikkumismahdollisuudet osaksi eri 
suunnitelmien ja hankkeiden ennakkovaikutusten arviointia.  
 
Tärkeintä on sosiaali- ja terveystoimen uudistuksen yhteydessä varmistaa 
riittävät henkilö-, osaamis- ja aikaresurssit sekä yhdyspintapalvelujen 
(hyvät peruspalvelut ja liikkumisen tukipalvelut) tuottamiseen kuntien 
liikuntapalveluissa sekä liikkumisen puheeksi ottamiseen ja liikkumisen 
tukipalveluihin ohjaamiseen. hyvinvointialueen palveluissa. Näiden 
yhdyspintahaasteiden ratkaisemiseen tarvitaan koordinaatiota, resursseja 
sekä uudelleen ajattelemisen yhteismalleja. 
 
Vuoden 2019 Sivistyspalvelukeskuksen palveluverkkoselvitykseen, jossa 
liikunta- ja nuorisopalvelut ovat osa kokonaisuutta, eri kohderyhmille 
vuoden 2021 lopussa sekä vuoden 2022 alussa toteutettuihin kyselyihin ja 
haastatteluihin sekä kohtuullisesti työtä vaativaan sosiaali- ja 
terveystoimen uudistukseen liittyen esitän, että vapaa-aikatoimialan uutta 
palveluverkkoselvitystä ei toteuteta vielä tässä vaiheessa. 

  
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 
Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 

 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 82 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
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Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
6/00.01.02.00/2022 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien jäähallin yleisövuorojen lisäämistä 
arkipäivinä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 41    
    
 
Kaupunginvaltuusto 28.1.2019 9 §  
 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Esitämme, että Raision kaupunki tarjoaa arkisin jääajastaan yleisövuoroja 
kuntalaisille ja markkinoi yleisövuoroja aktiivisesti. 
 
Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmä ja allekirjoittaneet valtuutetut: 
 
Sari Suominen Emma Lindqvist 
Pekka Närhinen Aarre Lehtonen 
Eija Nurmi Saila Rintee 
Jari Pulkkinen Merja Niemi” 

  
 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 4.2.2019 § 34 
 

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Sari Suomisen aloitteen 
koskien jäähallin yleisövuorojen lisäämistä arkipäivinä vapaa-
aikalautakunnan valmisteltavaksi,- - -” 

 
 
Vapaa-aikalautakunta 10.12.2019 77 § 
 

”Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Reijo Hakorinta 28.11.2019: 
 
Raision Jäähallien toiminnasta vastaa KOY Kerttulan Jäähallit. Kiinteistö-
yhtiön osakkaina ovat Raision kaupunki, Raision Nuorisokiekko ry ja 
Skating Team Raisio ry. Osakassopimukseen liittyen kaupungilla on 
käytettävissä koulupäivien aikainen päiväkäyttö klo 8 – 16 ja muuna aikana 
viikoittain 10 tuntia Yleisöluisteluvuoroja on sen lisäksi aina koulujen loma-
aikoina syyslomalla, joululomalla ja hiihtolomalla arkipäivinä. 
 
YLEISÖLUISTELUVUOROT kaudella 2019 – 20: 
Halli 1: lauantai klo 20–22 mailavuoro 15–20 v. ja sunnuntai klo 9–10 
mailavuoro alle 15 v. 
Halli 2: lauantai klo 17.15–18.45 luistelu ilman mailoja, 18.45–20.15 
mailavuoro alle 15 v. 
sunnuntai klo 8.15–10.15 taitoluistelu, 10.15–12.15 luistelu ilman mailoja 
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JOULULOMAN LUISTELUT 2019 - 20 
to 26.12. ja 27.12. 
Halli 1: klo 9–11 yleisöluistelu ilman mailaa, klo 11–13 mailavuoro alle 15 
v., klo 13–15 mailavuoro 15-20 v. 
ma 30.12., ti 31.12., to 2.1. ja pe 3.1. 
Halli 1: klo 9–12 mailavuoro, alle 15 v. klo 12–15 mailavuoro, 15-20 v. 
Halli 2: klo 9.15–15.15 yleisöluistelu, ilman mailaa 
 
Yleisöluisteluvuoroja on sijoitettu sen mukaan mitä seurojen harjoitus-, 
peli- ja muut kilpailutapahtumat huomioiden on mahdollista. Arki-iltaisin 
hallit täyttyvät seurojen omista harjoitusvuoroista ja viikonloppuisin lisäksi 
eri joukkueitten otteluista, turnauksista ja muista tapahtumista. 
Yleisöluisteluvuoroista on neuvoteltu aina kausittain ja jatkossakin pyritään 
saamaan seuratoiminnan ulkopuolisia harrastusvuoroja lisää myös 
arkipäiviin esim. klo 15 – 16 aikaan. Myös seurat tarjoavat harrastajille 
luistelumahdollisuuksia ilman kilpailutoimintaa. 
 
Raisiossa on poikkeuksellisen hyvät mahdollisuudet jäälajien 
harrastamiseen. Kaikki lapset pääsevät sekä varhaiskasvatuksessa että 
koulujen liikuntatunneilla, kerhotoiminnassa ja tapahtumissa luistelemaan 
hallijäille vaihtelevista talviolosuhteista huolimatta. 

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 
Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 
Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.” 

 
 
Kaupunginhallitus 16.12.2019 413 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 27.1.2020 8 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 
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ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 
Päätös Sari Suominen ehdotti Emma Lindqvistin kannattamana, että asia 

palautetaan uudelleen valmisteltavaksi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu 
palautusehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös asiassa tehdä 
yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen puheenjohtaja totesi, että 
kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen 
valmisteltavaksi. 

 
 
Vapaa-aikalautakunta 1.2.2022 10 §  
 
 Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen 26.1.2022: 
 
 Raision Jäähallien toiminnasta vastaa KOY Kerttulan Jäähallit Osakeyhtiö. 

Kiinteistöyhtiön osakkaina ovat Raision kaupunki, Raision Nuorisokiekko 
ry. ja Turun riennon taitoluistelu ry.  

 
Osakassopimukseen liittyen kaupungilla on käytettävissä varhaiskasvatus- 
ja koulupäivä aikainen päiväkäyttö klo 8–16 välisenä aikana sekä viikoittain 
kahdeksan viikonlopputuntia yleisöluisteluvuoroja varten. Lisäksi 
yleisöluisteluvuoroja on koulujen loma-aikoina: syyslomalla, joululomalla ja 
talvilomalla. 

 
Jäänjako neuvotellaan koulujen kanssa lukuvuosittain (talvilajien kausi). 
Osakkaiden vuorojen sekä yleisöluisteluvuorojen osalta seuraava 
neuvottelu ajankohta jäänjaosta on touko-kesäkuussa 2022. Huomioimme 
tämän valtuustoaloitteen seuraavassa neuvottelussa, tunnistaen kuitenkin 
sen, että osakassopimuksessa Raision kaupungille on mainittu kiinteät 
jääajat: päiväkäyttö klo 8–16 välisenä aikana sekä viikoittain kahdeksan 
viikonlopputuntia yleisöluisteluvuoroja varten. 

  
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti. 
 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 83 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
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- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Käydyn keskustelun jälkeen kaupunginhallitus päätti yksimielisesti  

 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja selvittää 

kaupungin kaikkien liikuntatilojen päiväkäytön mahdollisuuksia, ja 
- saattaa aloitteen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se 

toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022  
4/12.04.01/2022  
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien kokemusasiantuntijoiden käyttöä 
KiVa koulu -ohjelman yhteydessä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 42    
    
 
Kaupunginvaltuusto 12.4.2021 55 §  
 

Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 
 
”KD valtuustoryhmä ehdottaa KiVa koulu -ohjelman yhteyteen esitettäväksi 
kokemusasiantuntijoita, jotka ovat olleet koulukiusattuja. 
 
Kokemusasiantuntija voi kertoa, miltä on tuntunut olla koulukiusattu tai 
koulukiusaaja. Joistain koulukiusatuista tulee myös koulukiusaajia, koska 
muuta poispääsyä ei välttämättä kiusaamisesta ole. Kokemusasiantuntija 
pystyy kertomaan asioita, joiden vuoksi nämä kummatkin osapuolet 
voisivat pysähtyä ajattelemaan seuraamuksia. Tiedämme että koulu kärsii 
molempien osapuolien vuoksi.  
 
Ehdotankin, että Raision kouluissa järjestetään kaikille oppilasryhmille 
mahdollisuus kuulla kokemusasiantuntijoita, jotka kertovat kiusaamisesta 
ja kiusaajista omien kokemuksien kautta. Heidän kertomuksiinsa olisi 
helppo samaistua ja oppilailla olisi mahdollisuus esittää kysymyksiä. 
Samalla kokemusasiantuntijan kertomukset voivat ennaltaehkäistä 
koulukiusatuksi tulemista. 
 
Kokemusasiantuntijoita on tilattavissa mm. https://www.vs-
kokemusasiantuntijat.fi/  
 
KD:n valtuustoryhmä: Jari Pulkkinen ym. mahdolliset allekirjoittajat 
 
Janne Laulumaa Jukka Rantala 
Vesa Parantainen Emma Lindqvist 
Katja Koivusalo Tuija Hyytiä 
Heikki Laine Elisa Vuorinen 
Kristiina Engström Merja Niemi 
Seija Sorsavirta Harri Seikola 
Eeva Savola Sari Suominen 
Hannele Lehto-Laurila” 

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
Markus Maunula, Anneli Kivijärvi ja hallintopäällikkö Anne Rantala 
poistuivat kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 22.18. 
 

 
Kaupunginhallitus 26.4.2021 § 137 
 

https://www.vs-kokemusasiantuntijat.fi/
https://www.vs-kokemusasiantuntijat.fi/
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 ” - - Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Jari Pulkkisen aloitteen koskien 
kokemusasiantuntijoiden käyttöä KiVa koulu -ohjelman yhteydessä 
sivistyslautakunnan valmisteltavaksi - - ” 

 
 
Sivistyslautakunta 1.12.2021 129 §  
 
 Sivistysjohtaja Leena Laakso 24.11.2021: 
 

Kokemusasiantuntijoiden tilaaminen esimerkiksi Varsinais-Suomen KAT-
verkostosta maksaa 25 €/tunti (sis. työnantajakulut), lisäksi laskutetaan 
valmistelutunnit, joiden määrä sovitaan tilaajan kanssa tilauksen 
yhteydessä, enintään 1 h valmistelua per työtunti. (Hinta keväällä 2021) 
 
Raision perusopetuksessa opetusryhmiä on 135 ja Raision lukiossa 16, 
lisäksi 4 kaksoistutkintolaisten ryhmää.  Kustannukset 
kokemusasiantuntijan vierailulle jokaisessa oppilasryhmässä kustantaisi 
3875€, sen lisäksi valmistelukulut, enintään 3875 €, yhteensä 7750 €/yksi 
vierailu lukuvuodessa jokaiselle opetusryhmälle.  
 
Raision perusopetuksessa on 2021-2023 käynnissä Ysikymppi-hanke, joka 
kohdentuu 5.-9. -luokkalaisiin oppilaisiin. Hankkeessa tarjotaan kouluille 
välineitä ennaltaehkäisevään työhön. Hanke tuo Raisioon mm. 
kouluvalmentajia, jotka ovat koulussa läsnä olevia aikuisia. He tarjoavat 
matalan kynnyksen apua pääasiassa koulupoissaolojen vähentämiseen, 
mutta myös kiusaamista vastustaviin toimenpiteisiin. Ysikymppi on osa 
opetus- ja kulttuuriministeriön sitouttavan kouluyhteistyön pilottirahoitusta 
ja projekti toteutetaan yhteistyössä Liedon ja Turun kaupunkien sekä Turun 
Normaalikoulun kanssa.  
 
Raision perusopetuksessa on käytössä kaksi kiusaamista vastustavaa 
kansallista ohjelmaa koulujen omien ohjelmien lisäksi. KiVa-koulu on Turun 
yliopistossa kehitetty kiusaamista vastustava toimenpideohjelma, jolla on jo 
pitkät perinteet. KiVa:ssa pyritään vastustamaan kiusaamista jo ennalta 
mm. oppituntien avulla. Siihen liittyy myös vuosittainen seuranta ja kyselyt, 
jotka auttavat koulua kehittymään kiusaamisen havaitsemisessa ja 
toimenpiteissä. Verso- eli vertaissovitteluohjelma antaa kouluille 
restoratiivisen sovittelun työkaluja. Se antaa mahdollisuuden kehittää 
sovittelevaa toimintakulttuuria ja tarjoaa vaihtoehtoisen tavan ratkaista 
arjen ristiriitoja. 
 
Lukuvuoden 2021-22 alussa kaikissa kouluissa otettiin käyttöön 
hyvinvoinnin vuosikello osana koulun hyvinvointityötä ja yhteisöllisen 
oppilashuollon toimintaa. Se tavoitteena on vahvistaa lasten ja nuorten 
elämäntaitoja ja osallisuutta. Kouluyhteisön hyvinvointi luo pohjan 
kiusaamattomalle ja kaikille avoimelle kouluympäristölle. 
 
Raision vuoden 2022 talousarviossa ei ole varattu rahaa 
kokemusasiantuntijoiden tilaamiseksi kouluille, vaan kiusaamisen ehkäisyn 
toimenpiteitä kehitetään Raision perusopetuksen toimenpitein ja 
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alueellisen Ysikymppi-hankkeen rahoituksen ja asiantuntemuksen 
puitteissa. 

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 
 
Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi päätösesityksen yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 13.12.2021 454 §  
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 31.1.2022 9 §  
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 
 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

 
Päätös Jari Pulkkinen esitti Jonna Meron, Jukka Rantalan, Anneli Kivijärven ja 

Emma Lindqvistin kannattamana, että aloite lähetetään uudelleen 
valmisteluun, jossa selvitetään, miten kokemusasiantuntijoiden käyttöä 
voisi toteuttaa sivistyskeskuksen määrärahojen puitteissa. Aloitteessa luki: 
kokemusasiantuntijavierailuja järjestettäisiin jokaisessa koulussa jokaisella 
luokka-asteella. Kuitenkin vierailuja voisi toteuttaa myös tarpeen mukaan 
kohdentaen niihin kouluihin tai luokka-asteille, jossa vakavaa kiusaamista 
ennaltaehkäisevistä toimista huolimatta esiintyy. Näin kustannukset olisivat 
pienemmät. 
 
Valtuusto päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun. 

 
 
Sivistyslautakunta 16.2.2022 19 § 
 

Opetuksen kehittämispäällikkö Heli Kivelä 8.2.2022: 
 
Asia on käsitelty perusopetuksen rehtorikokouksessa uudelleen 
maanantaina 7.2.2022. Kokemusasiantuntijoiden käyttäminen lisätään 
oppilashuollon käsikirjan toimenpiteisiin osana kiusaamista vastustavaa 
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toimintaa kouluissa. Jokainen koulu voi käyttää kokemusasiantuntijoita 
osana kiusaamista vastustavaa toimintaansa ja kutsua 
kokemusasiantuntijan esiintymään joko yksittäiselle ryhmälle, useammalle 
ryhmälle tai koko koululle tarpeen mukaan käytettävissä olevien 
määrärahojen puitteissa. 

 
Päätösehdotus Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 
Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 21.2.2022 84 § 
 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 

aloitteen loppuunkäsitellyksi.  
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Sivistysjohtaja Leena Laakso poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn 
jälkeen klo 19.46.  

 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 
27/12.01.03.00/2022 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Luettelo keskeneräisistä ja käsitellyistä valtuustoaloitteista 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 43    
    
Kaupunginhallitus 21.2.2022 85 § 
 

Hallintosäännön 147 §:n mukaan kaupunginhallituksen on vuosittain 
maaliskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo 
valtuutettujen tekemistä ja kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista, 
joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti 
käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on 
ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 

 
Luettelo keskeneräisistä ja loppuunkäsitellyistä valtuustoaloitteista on 
oheismateriaalina. 

 
Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedoksi 
luettelon keskeneräisistä ja loppuunkäsitellyistä valtuustoaloitteista. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
 

Kaupunginvaltuusto 07.03.2022  
22/00.01.02.01/2022 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedoksi luettelon 

keskeneräisistä ja loppuunkäsitellyistä valtuustoaloitteista. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Oheismateriaali 
 Valtuustoaloitteet 2021-2022 
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Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite kirjaston sakkomaksujen siirtymisestä 
perintään 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 44    
165/02.06.04/2022    
 
 
 Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Kirjastolain tavoitteena yleisille kirjastoille on muun muassa edistää tiedon 

saatavuutta ja käyttöä sekä lukemiskulttuuria ja lisätä monipuolista 
lukutaitoa. Näiden lisäksi yleisten kirjastojen tulisi edistää väestön 
yhdenvertaisia mahdollisuuksia sivistykseen ja kulttuuriin.  

 
 Sen lisäksi, että kirjaston tuomia palveluita pyritään tuomaan 

yhdenvertaisesti kaikkien saataville, kirjasto on myös vihreä: perustuuhan 
sen toiminta jakamistaloudelle, jossa erilaisia tavaroita ja resursseja 
käytetään yhteisesti. Voidaankin sanoa, että kirjasto tuottaa toiminnallaan 
jopa hiilikädenjälkeä, eli päästövähennyspotentiaalia käyttäjilleen 
jakamistalouden avulla. 

 
 Sosiaalisesti ja ekologisesti kestävästä ja yhdenvertaisesta roolistaan 

huolimatta kirjastojen perimiskäytännöissä on parannettavaa. Instituutio, 
jonka toiminta perustuu maksuttomuuteen ja yhdenvertaisiin 
mahdollisuuksiin, ohjaa sakkomaksujaan ulkopuolisten perintäfirmojen 
perittäväksi. 

  
 Vaski-kirjastojen myöhästyneet lainat kerryttävät sakkoa kolmekymmentä 

senttiä päivässä, ja yksi teos voi kerryttää myöhästymismaksua enintään 9 
euroa. Sakkomaksuihin voivat vaikuttaa myös mahdollisesti kadonnut tai 
turmeltunut aineisto tai hakematta jääneet varausmaksut.  

 
 Kirjaston käyttäjä menettää oikeuden lainaamiseen, mikäli myöhässä 

olevaa aineistoa, josta on lähetetty lasku, ei ole palautettu tai mikäli 
kertyneet maksut ylittävät 15 euron maksurajan. Jos asiakas ei 
muistutuksista huolimatta palauta tai korvaa lainaamaansa aineistoa, kunta 
lähettää laskut perintään. Perintä koskee myös lasten- tai nuortenaineistoa 
sekä alle 15-vuotiaan lainaamaa aineistoa.  

 
 Esitän, että Raision kaupunki ei enää jatkossa lähetä maksamattomia 

kirjastolaskuja perintään. Perintätoimistojen käyttäminen yhteiskäytöstä 
koituneiden kustannusten perimiseen ei sovi kirjaston 
perusperiaatteeseen. Kirjaston käyttäjälle, jolla on yli 15 euroa sakkoja tai 
joka ei ole palauttanut myöhässä olevaa aineistoa, tulee jo lainauskielto, 
eikä käyttäjä näin pääse varaamaan tai lainaamaan uutta aineistoa ennen 
kuin myöhästymismaksut on maksettu tai kadonneet teokset korvattu. On 
hyvin todennäköistä, että jos käyttäjällä ei ole varaa maksaa 
sakkomaksuja, ei hänellä ole myöskään varaa maksaa perinnästä koituvia 
kustannuksia. Perimisestä koituvat kustannukset ovat myös kohtuuttomia 
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rikkeeseen nähden, ja määräaikainen lainaamiskielto on riittävä rangaistus 
yhteiskäytön sääntöjen huomiotta jättämiseen. 

 
 Raisiossa 7.3.2022 
 
 Emma Lindqvist 
 ja Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 
 

Juha Jormanainen Anneli Kivijärvi 
Aleksi Suro  Niko Dahlgren 
Heikki Laine  Ella Mylly 
Saila Rintee  Jonna Mero 
Mirva Salonen Annika Ollila 
Kimmo Kosonen Teija Hurmerinta 
Jari Pulkkinen Janne Laulumaa 
Hannele Lehto-Laurila” 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite Raision teatterin tilojen esteettömyydestä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 45    
166/10.03.02.00/2022    
 
 
 Valtuutettu Helinä Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Raisiossa on tasokas harrastajateatteri, joka toimii Raision keskustan 

tuntumassa entisen kauppaopiston tiloissa. 
 
 Teatterin tiloissa pidettävät kulttuuritapahtumat eivät ole kaikkien 

saavutettavissa, koska tilat eivät ole esteettömät. Tilat sijaitsevat toisessa 
kerroksessa kahdenkymmenen askelman korkeudella. 

 
 On lukemattomia kansainvälisiä tutkimuksia taiteen ja kulttuurin 

merkityksestä niin sairauksien ehkäisyssä kuin fyysisen ja psyykkisen 
hyvinvoinnin edistämisessäkin. Kulttuurin merkitys myös työhyvinvoinnin 
tukemisessa on todettu useissa tutkimuksissa. Koronaepidemiatilanne on 
korostanut kulttuurin tarvetta ja sen vaikutusta hyvinvointiin. Oman 
kaupungin kulttuuritoimintaa tulisi tukea kaikin mahdollisin tavoin. 

 
 Raision Teatteri tuo sisänäyttämölleen sekä syys- että kevätkaudella 

vähintään yhden kokoillan näytelmän. Raision Teatteri haluaa tarjota 
raisiolaisille myös ammattilaisteatteria, joten suunnitelmissa on tällekin 
vuodelle muutamia ammattilaisten tuottamia kiertueteatteriesityksiä. 
Lisäksi teatterin tiloissa järjestetään erilaisia kursseja ja muita 
kulttuuritapahtumia. Tiloissa toimii Raision Teatterin lisäksi Raisio-Opiston 
lasten teatteriryhmä sekä Raisionseudun Lausujat. 

 
 Koko Raision Teatterin väki on kiitollinen kaupungin antamasta tilasta, 

jossa he ovat saaneet olla jo vuodesta 2015. Vuosien saatossa on 
kuitenkin käynyt ilmi, että yhä useammat katsojat joutuvat jättämään 
esityksiä ja tapahtumia väliin vain siitä syystä, ettei heillä ole pääsyä 
teatteritilaan. Yhä useammin palautteesta kuuluu pettymys siitä, ettei 
Raision kaupunki tarjoa tasa-arvoista mahdollisuutta kaikille nauttia 
Raision Teatterin tarjoamasta kulttuurista. Esteellisyys aiheuttaa myös sen, 
ettei esimerkiksi Raisio-Opiston lastenteatterikurssi ole kaikille halukkaille 
mahdollinen. 

 
 Valtuustoaloite: 
 

Esitän, että selvitetään, miten Raision teatterin tiloista saataisiin 
esteettömät. 

 
Raisiossa 7.3.2022 
 
Keskustan valtuustoryhmä  
Helinä Aaltonen 
Erkki Haavisto 
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Jukka Rantala 
 
Ari Leinonen  Heikki Laine 
Niko Dahlgren Ella Mylly 
Niina Äikäs  Ari Korhonen 
Saila Rintee  Aleksi Suro 
Hans Våg  Teija Hurmerinta 
Jari Salonen  Mirva Salonen 
Janne Laulumaa Kimmo Kosonen 
Jari Pulkkinen Hannele Lehto-Laurila” 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Valtuutettu Aleksi Suron ym. valtuutettujen aloite nuorisovaltuuston puheoikeudesta Raision 
kaupunginvaltuuston kokouksissa 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 46    
172/00.01.02.01/2022    
 
 
 Valtuutettu Aleksi Suro jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Raision nuorisovaltuusto on lakisääteinen vaikuttajaryhmä nuorten 

osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien takaamiseksi 
kunnallishallinnon eri toimialoilla. Nuorisovaltuuston tehtävänä on tuoda 
lasten ja nuorten ääni kuuluviin. (www.raisio.fi) 

 
 Nuorisovaltuuston edustajilla on tällä hetkellä puhe- ja läsnäolo-oikeus 

Raision lautakunnissa. Toisissa lautakunnissa edustaja osallistuu 
jokaiseen kokoukseen, toisissa taas edustaja on paikalla kutsuttaessa. 
Nuorisovaltuustolla on tämän lisäksi oikeus tehdä aloitteita ja kannanottoja 
kaupungin toimielimille. Raision kaupunki myös kutsuu nuorisovaltuuston 
edustajia mm. erilaisiin työpajoihin ja seminaareihin. 

 
 Esitän, että Raisio päättää ottaa seuraavan askeleen nuorten 

vaikuttamismahdollisuuksien saralla ja myöntää nuorisovaltuuston 
edustajalle puhe- ja läsnäolo-oikeuden kaupunginvaltuuston kokouksiin. 
Vastaavan päätöksen lähikunnista ovat tehneet ainakin Turku, Naantali, 
Kaarina ja Masku. Vuoden 2020 nuorisovaltuustoselvityksen mukaan 62 
prosentilla vastanneista nuorisovaltuustoista on puhe- ja läsnäolo-oikeus 
kunnanvaltuustossa. Lisäksi Kuntaliitto katsoo hallintosääntömallissaan 
(Suomen Kuntaliitto 2016, 94 §), että nuorisovaltuuston edustajan puhe- ja 
läsnäolo-oikeus sekä valtuustossa että muissa toimielimissä on 
tarkoituksenmukaista. Edustajan nimeämisen lisäksi nuorisovaltuustolle 
tulisi antaa mahdollisuus valita keskuudestaan myös varaedustaja 
valtuustoon. 

 
Raisiossa 7.3.2022 
 
Aleksi Suro 
 
Ari Korhonen  Eveliina Tyyskänen 
Hans Våg  Evert Grönblom 
Heikki Suominen Jonna Mero 
Ella Mylly  Jarmo Rosama 
Niina Äikäs  Niko Dahlgren 
Niko Toivonen Janne Aso 
Teija Hurmerinta Heikki Laine 
Helinä Aaltonen Anneli Kivijärvi 
Eeva Savola  Emma Lindqvist 
Kimmo Kosonen Juha Jormanainen 
Pasi Kujala  Annika Ollila 
Janne Laulumaa Jari Pulkkinen 
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Hannele Lehto-Laurila Mirva Salonen 
Saila Rintee”  Lisätty puuttuva allekirjoitus hallintolain 51 §:n 

nojalla 14.3.2022 
    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 26, § 27, § 28, § 34, § 35, § 36, § 37, § 38, 
§ 39, § 40, § 41, § 42, § 43, § 44, § 45, § 46 
 
Muutoksenhakukielto 

 
Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei 
saa kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 29, § 30, § 31, § 32, § 33 
 
Valitusosoitus  

 
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 
 

Valitusoikeus 
 
Päätökseen saa hakea muutosta: 
 
• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 

etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
 
• kunnan jäsen. 
 

Valitusaika 
 
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaamisesta. 
  
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä 
tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 
kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä 
on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai 
arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Valitusperusteet 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 

• päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
• päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
• päätös on muuten lainvastainen. 

 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet ennen valitusajan päättymistä. 
 

Valitusviranomainen 
 
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.  
 
Postiosoite: PL 32, 20101 Turku 
Käyntiosoite: Sairashuoneenkatu 2-4, Turku 
Sähköpostiosoite: turku.hao@oikeus.fi 
Faksinumero: 029 42414  



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 2/2022  71 (71) 

 

Puhelinnumero: 029 56 42410 (vaihde) 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 

Valituksen muoto ja sisältö 
 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
 
Valituksessa on ilmoitettava: 
 
1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 
 
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 
 
3) vaatimusten perustelut; 
 
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei 
kohdistu valittajaan. 
 
Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 
 
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 
 
Valitukseen on liitettävä: 
 
1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 
 
2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu 
selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 
 
3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 
 

Oikeudenkäyntimaksu 
 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen 
mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.  
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

